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BRM.0002.9.2016 

 

Protokół Nr XXV/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 października 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, radny Leszek Jakubowski – nieobecny usprawiedliwiony, 

radny Maciej Kapturski – nieobecny usprawiedliwiony. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca 

prawny Tomasz Kęsik oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXIII/16 z dnia 30 sierpnia 2016 r. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016, 

b) określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2017 r., 

f) zmiany uchwały Nr 109/XVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 14 marca 2016 

r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych, 

określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso,  

g) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 r., 

h) utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Szydłowieckiego, 

i) przystąpienia do realizacji projektu pod nazwą „Powszechna nauka pływania dzieci 

i młodzieży w Powiecie Szydłowieckim”. 

8. Informacja Burmistrza dotycząca analizy oświadczeń majątkowych osób wymienionych 

w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 446 ze zmianami). 

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 

13. Sprawy różne. 
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14. Zamknięcie obrad. 

 

Wniosek 

Główna księgowa Marzena Karlikowska w imieniu Burmistrza Szydłowca 

zawnioskowała o wprowadzenie do porządku obrad pkt 7b tj. projektu uchwały 

w sprawie wydania opinii przez Radę Miejską w Szydłowcu o zastosowaniu ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia należności z tytułu wieczystego 

użytkowania gruntów w kwocie 19 409,70 zł. 

 

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 3.  

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XXIII/16 z dnia 30 sierpnia 2016 r. był 

wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym 

terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował 

przyjęcie go bez odczytania. 

 

Przewod. obrad poddał protokół pod głosowanie: 

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 4.  
Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 28 września 2016 roku do 27 października 2016 roku przedstawił burmistrz Artur 

Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

 

1. Zarządzenie nr 142/16 z dnia 28 września 2016 roku w sprawie umożliwienia spłaty 

zadłużenia z tytułu należności za korzystanie z lokali mieszkalnych i socjalnych 

stanowiących mieszkaniowy zasób Gminy Szydłowiec w formie spełnienia świadczenia 

rzeczowego. 

2. Zarządzenie nr 143/16 z dnia 28 września 2016 roku w sprawie powołania Zespołu 

Realizującego Projekt p.n. „Poprawa środowiska miejskiego poprzez modernizację 

terenów zieleni nad Zalewem w Szydłowcu” ubiegającego się o dofinansowanie 

z  Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 w ramach Osi 

Priorytetowej II – Ochrona Środowiska, w tym adaptacja do zmian klimatu, Działanie 

2.5 Poprawa jakości środowiska miejskiego, Typ projektu 2.5.2 Rozwój terenów zieleni 

w miastach i ich obszarach funkcjonalnych w ramach konkursu nr POIS.2.5/2/2016. 

3. Zarządzenie nr 144/16 z dnia 28 września 2016 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w Szydłowcu przy ul. Książek Stary oraz 

powołania komisji przetargowej. 

4. Zarządzenie nr 145/16 z dnia 30 września 2016 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2016. 

5. Zarządzenie nr 146/16 z dnia 3 października 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Łazy – etap I 

Gmina Szydłowiec. 

6. Zarządzenie nr 147/16 z dnia 3 października 2016 roku powołujące komisję 

przetargową do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 
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zamówienia publicznego na: „Opracowanie projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego południowo - zachodniej części miasta Szydłowca, 

część I, zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej Nr 134/XXI/12 z dnia 29.10.2012 

roku, stosownie do podjętej Uchwały Nr 127/XX/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 2 czerwca 2016 r.” 

7. Zarządzenie nr 148/16 z dnia 7 października 2016 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na remont jazu i zapory ziemnej w Szydłowcu przy ulicy 

Folwarcznej.  

8. Zarządzenie nr 149/16 z dnia 10 października 2016 roku w sprawie organizacji systemu 

wykrywania i alarmowania na terenie Gminy Szydłowiec. 

9. Zarządzenie nr 150/16 z dnia 13 października 2016 roku w sprawie zmian w Zarządzie 

spółki Wspólnoty Gruntowej wsi Szydłówek II. 

10. Zarządzenie nr 151/16 z dnia 13 października 2016 roku w sprawie powołania zespołu 

ds. przygotowania rewitalizacji w Gminie Szydłowiec (na podstawie art. 30 ust.1 

Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (tekst jednolity Dz. U. 

z 2016 r., poz. 446), art. 3 ust.1 Ustawy z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji 

(Dz.U. Z 2015 r., poz. 1777). 

11. Zarządzenie nr 152/16 z dnia 17 października 2016 roku w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej w celu przekazania majątku Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty 

w Szydłowcu. 

12. Zarządzenie nr 153/16 z dnia 20 października 2016 roku w sprawie powołania Zespołu 

ds. opracowania koncepcji sieci szkół w Gminie Szydłowiec do nowego ustroju 

szkolnego. 

13. Zarządzenie nr 154/16 z dnia 20 października 2016 roku w sprawie powołania Komitetu 

ds. organizacji obchodów 590 – lecia Szydłowca. 

14. Zarządzenie nr 155/16 z dnia 21 października 2016 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2016. 

15. Zarządzenie nr 156/16 z dnia 21 października 2016 roku w sprawie powołania Zespołu 

ds. wdrożenia w gminie Szydłowiec narzędzi ochrony krajobrazu.  

16. Zarządzenie nr 157/16 z dnia 26 października 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na budowę chodnika w miejscowości Wola Korzeniowa. 

 

II. Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie: 

 

1. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016. 

2. Określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

3. Określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

4. Określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

5. Obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2017 r. 

6. Zmiany uchwały Nr 109/XVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 14 marca 2016 r. 

w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych, 

określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

7. Przyjęcia Programu Współpracy Gminy Szydłowiec z Organizacjami Pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2017 r. 

8. Utworzenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Szydłowieckiego, 
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9. Przystąpienia do realizacji projektu pod nazwą „Powszechna nauka pływania dzieci 

i młodzieży w Powiecie Szydłowieckim”. 

10. Wydania opinii przez Radę Miejską w Szydłowcu o zastosowaniu ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia należności cywilnoprawnych 

w postaci umorzenia należności z tytułu wieczystego użytkowania gruntów w kwocie 

10 409,70 zł. 

 

III. Ponadto: 

1. Udzielano odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych oraz wnioski Komisji 

Stałych Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

2. W okresie od do 28 września do 27 października 2016 roku Burmistrz wydał trzy 

decyzje umorzeniowe dla osób fizycznych na łączną kwotę 2.053,00 zł, w tym jedna 

decyzja w łącznym zobowiązaniu pieniężnym na kwotę 213,00 zł oraz dwie decyzje 

w podatku od nieruchomości na kwotę 1.840,00 zł. 

 

Dodał, że wydał kilka znaczących zarządzeń m. in. dotyczące funkcjonowania placówek 

oświatowych od 1 września 2017 roku. Uważa że jest to bardzo ważne zarządzenie i dużo pracy 

przed Gminą, aby dostosować sieć szkół do wymogów ustawowych tj. reformy oświatowej, 

która zostanie najprawdopodobniej wprowadzona.  

Podjęcie zarządzenia pozwalającego odpracować należności czynszowe wobec Gminy 

Szydłowiec, jest to kolejne bardzo ważne zarządzenie, ponieważ już są pierwsze osoby, które 

składają wnioski i chciałby odpracować swoje należności wobec Gminy.  

Do 31 października trwają konsultacje ws. Gminnego Programu Rewitalizacji, zachęcił do 

konsultacji społecznych i do udziału w tych konsultacjach. 

Poinformował, że od dnia 28 października od godziny 1500 do 2 listopada do godz. 1000 nastąpi 

zmiana organizacji ruchu w rejonie cmentarza. Poprosił o zapoznanie się z tą zmianą 

i o wyrozumiałość. Cmentarz parafialny odwiedzi dużo osób w okresie święta zmarłych. 

Przeprosił także za ewentualne utrudnienia. Ma nadzieję, że wszystko odbędzie się bez 

większych niespodzianek i zarzutów.  

W temacie przydomowych oczyszczalni ścieków poinformował, że w dniu dzisiejszym minął 

termin składania wniosków (deklaracji dotyczących przystąpienia do tego programu) z terenów 

wiejskich. Jednak jeżeli ktoś tego nie zrobił, a zrobi to w najbliższym czasie tj. w poniedziałek, 

to jeszcze deklaracja zostanie przyjęta.  

Zachęcił do udziału w programu ,,Mieszkasz w Szydłowcu, Kupujesz w Szydłowcu”. Na dzień 

dzisiejszy 28 firm zgłosiło się do tego programu. Zachęcił firmy do zgłaszania się to tego 

programu. Mieszkańców natomiast do zgłaszania się do Urzędu Miejskiego i wyrabiania kart 

upoważniających do rabatów w ramach tego programu.  

Na obecną chwilę w programie bierze udział 28 firm tj. PPHU BIZNESTONER Anna 

Sosnowska Rynek Wielki 10, FH ,,Oleńka” Mariusz Szymkiewicz Radomka 16, Gabinet Urody 

Kolejowa 2c, SLAW - BUD Zdziechów 18, London Language School Małgorzata 

Wypiórkiewicz Sadowa, PHU MIXBUD Prusa 4/6, Lejdis Radomska 3, PHU Romex 

Kilińskiego 5, Zakład Fotograficzny FOTOSZYK Łukasz Piorun Radomska 31, Bar Świerczek 

Świerczek 35, NedBit Rynek Wielki 19, Cukiernia Grażyna Proczka Rynek Wielki 17, 

SEBKAR Sebastian Adamczyk  ul. Kościuszki 230C, PUH BEATA Beata Zugaj Kolejowa 9, 

EURO - MAJSTER Anna Majstrak Sadowa 4a, PUH TOM ul. Kolejowa 9A, ul. Radomska 

49A, ul. Kilińskiego 4, PHU LUCAR Jarosław Szymański ul Kolejowa 9A, PHU ,,Maciek” ul. 

Kilińskiego 13, ACS Elektronik Karol Antonkiewicz ul. Radomska 9, Salon Fryzjerski 

,,Kamila” Kamila Ludew ul. Jastrzębska 12, P.P.H.U. ,,INVEST BUD” Leszek Wypiórkiewicz 

ul. 1 –go Maja 6, Creative Studio Zbigniew Kwaśniewski ul. Żeromskiego 23, Pracownia 

Tapicerska ,,Zibi” Usługi – Produkcja – Handel Kasprzyk Zbigniew Wola Korzeniowa 138, 
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P.P.H.U. BestPools Konrad Kamiński Książek Majdowski 9, Meduza Media Barbara Gula ul. 

Kilińskiego 3. W Internecie została opracowana mapa poglądowa, która jest już dostępna. 

Można wejść i zobaczyć każdego z powyższych przedsiębiorców i sprawdzić jego lokalizacje 

oraz rabaty jakie udziela. Zachęcił do zapoznania się i wzięcia udziału w tym programie. Karta 

dla mieszkańca jest wydawana bezpłatnie i mogą się nią posługiwać wszyscy członkowie 

rodziny.  

Dodał, że w dniu sesji odbyło się spotkanie dotyczące budowy dróg z betonu wałowanego, jest 

to nowa technologia. Zastanawia się czy będzie możliwość budowy dróg za pomocą tej 

technologii na terenie Gminy Szydłowiec. Należałoby to jednak przeanalizować, ale posiada 

wiedzę, że inne gminy już zdecydowały się na tą technologie. Dzisiejsza prezentacja nie była 

może szczegółowa i nie obrazowała wszystkich zalet budowy dróg w tej technologii, ale Gminy 

z niej korzystają. Uważa, że Gmina Szydłowiec będzie korzystała z doświadczenia innych 

gmin, które takie drogi wykonały i być może w jakiejkolwiek formie zostanie to przełożone na 

Gminę Szydłowiec.  

 

Ad 5.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie gminy Szydłowiec na 

2016 r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 28 września 2016 r. do 28 października 2016 r.  

Zarządzeniem Nr 145/16 Burmistrza Szydłowca z dnia 30 września 2016 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

 

1. W rozdziale 01095 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 163 z dnia 21 września 

2016 r. dokonano zmniejszenia planu dochodów i wydatków o kwotę 6 zł – korekta 

dotycząca środków przeznaczonych na zwrot części podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

2. W rozdziale 85295 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 152 z dnia 7 września 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 100.000 zł 

z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego 

programu wspierania gmin w zakresie dożywiania. 

3. W rozdziale 85212 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 148 z dnia 31 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 466.410 zł 

z przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych. 

4. W rozdziale 85415 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 142 z dnia 29 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 18.294 zł 

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych 

dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 2016 r. – „Wyprawka 

szkolna”. 

Razem Zarządzeniem nr 145/16 zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

584.698 zł. 

 

Zarządzeniem Nr 155/16 Burmistrza Szydłowca z dnia 21 października 2016r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 01095 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 163 z dnia 21 września 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 1 zł – korekta 
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dotycząca środków przeznaczonych na zwrot części podatku akcyzowego zawartego 

w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

2. W rozdziale 85215 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 178 z dnia 11 października 

2016r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 1.537 zł 

z przeznaczeniem na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych za IV kwartał 

2016 r.  

3. W rozdziale 85216 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 174 z dnia 30 września 

2016r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 222.000 zł 

z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych. 

 

Razem Zarządzeniem nr 155/16 zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

223.538 zł. 

 

Ogółem Zarządzeniami nr 145 i 155 zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 

808.236 zł. 

 

Ad 6.  

Burmistrz A. Ludew przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatnich 

sesjach. Poinformował, że na sesji w dniu 28 września 2016 roku Rada Miejska w Szydłowcu 

podjęła następujące uchwały: 

1. Uchwała Nr 152/XXIV/16 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec 

na rok 2016 - uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała Nr 153/XXIV/16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2016 – 2025 - uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała Nr 154/XXIV/16 w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Szydłowiec na lata 2016 – 2019 z perspektywą do roku 2023 – uchwała 

zrealizowana. 

4. Uchwała Nr 155/XXIV/16 w sprawie stwierdzenia ważności wyborów sołtysa 

w sołectwie Łazy – uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała Nr 156/XXIV/16 w sprawie zarządzenia wyborów Rady Sołeckiej 

w sołectwie Szydłówek I I– uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała Nr 157/XXIV/16 w sprawie zmiany uchwały Nr 52/X/15 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 1 lipca 2015r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała Nr 158/XXIV/16 w sprawie przyjęcia planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru. Uchwały stanowiące prawa miejscowe zostały opublikowane 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor w imieniu swoim i Rady Sołeckiej podziękowała 

Burmistrzowi za pomoc przy budowie ścieżki z destruktu przy drodze E7. Przy obecnych 

pracach przy budowie drogi S7 jest to dla mieszkańców bardzo duże udogodnienie. 

W szczególności dla dzieci dojeżdżających autobusem szkolnym, które nie są już zmuszone 

przechodzić na drugą stronę drogi.  
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Poprosiła, aby ścieżka od przystanku na Świerczku II została wybudowana do ostatniej 

zamieszkałej działki. Mieszka tam niepełnosprawna dziewczynka. Przechodzenie przez E7 

przy tak natężonym ruchu jak występuje obecnie, przy budowie nowej drogi jest dla niej bardzo 

uciążliwe i niebezpieczne. Podziękowała za wybudowanie ścieżki i interwencje w GDDKiA. 

Podziękowała również Burmistrzowi oraz kierownikowi Edwardowi Pawlikowi za ukończoną 

budowę z Funduszu Sołeckiego tj. wybudowanie i udrożnienie cieku wodnego. 

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że na sesji jest obecny kierownik budowy trasy S7 

Michał Legień przedstawiciel firmy ,,Dragados”, który został poproszony o ewentualne 

ustosunkowanie się w kwestii harmonogramu prac w sprawie trasy S7. Dodał, że od 

mieszkańców Gminy występuje wiele uwag i pytań dotyczących budowy tej trasy. Poprosił 

kierownika M. Legień o przedstawienie kilku słów w sprawie harmonogramów oraz 

o odpowiedzi na pytania mieszkańców.  

 

Kierownik budowy drogi S7 firmy ,,Dragados” Michał Legień podziękował za zaproszenie. 

Stwierdził, że jest to trzecie posiedzenie Rady na którym ma przyjemność gościć w Szydłowcu. 

Występuje dzięki temu okazja do przybliżenia zainteresowanym postępu budowy i możliwość 

udzielenia wszelkich informacji. Poinformował, że na dzień dzisiejszy kontynuowane są prace 

przed sezonem zimowym. Firma chciałaby wykonać jak najwięcej robót zwłaszcza w rejonie 

obwodnicy Szydłowca. W harmonogramie nie występują oficjalne zmiany. Ogólnie mówiąc 

w połowie przyszłego roku nastąpi zakończenie kontraktu. Po zakończeniu będzie prowadzony 

jeszcze szereg robót wykończeniowo – porządkowych już przy tzw. ,,bokach inwestycji”, ale 

nie będzie to już miało wpływu na życie mieszkańców oraz poruszanie się pojazdami.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zadał pytanie dotyczące planowanego zakończenia. Czy 

harmonogram jest w jakiś sposób zachwiany w tym temacie, czy termin oddania pozostaje 

zachowany.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że na dzień dzisiejszy termin zakończenia robót 

formalnie jest zachowany. Natomiast mogą wystąpić lokalne przesunięcia, przeważnie ze 

sprawami związanymi ze zmianami, które wprowadza inwestor do kontraktu. Występuje kilka 

zmian, było kilka problemów w trakcie ostatniego dwóch i pół roku. Możliwe, że termin ten 

ulegnie zmianie, ale o szczegółach na dzień dzisiejszy nie chciałby mówić, ponieważ obecnie 

tj. w sezonie zimowym bardzo dużo zależy od warunków pogodowych. Jak uda się do okresu 

świąt pracować w jakimś rozsądnym tempie to występuje szansa, że tych opóźnień za dużo nie 

będzie. O szczegółach kontraktu i przewidywanych terminach będzie można mówić na wiosnę, 

ponieważ będzie więcej informacji. Formalnie nie został przesunięty termin zakończenia.  

 

Przewod. M. Koniarczyk stwierdził, że występuje problem nurtujący mieszkańców dotyczący 

przejazdu przez ul. Jastrzębską czyli wiaduktu, który jest planowany. Zapytał o możliwy 

pierwszy termin dopuszczenie do ruchu tego przejazdu.  

 

Kierownik M. Legień odpowiedział, że w tej sytuacji należałoby bardzo dużo tłumaczyć 

ponieważ występuje tam skomplikowany układ drogowy, występuje tam także ciąg główny 

DK7. Postarał się wytłumaczyć tą sprawę w jak najprostszy sposób. Firma chciałaby jeszcze 

w tym roku, oczywiście jeżeli na to pozwoli pogoda, skierować ruch trasy głównej tj. ruch drogi 

Nr 7 już w sposób bezkolizyjny w część wykopową, która obecnie jest realizowana i od tego 

momentu będzie możliwe wykończenie tego najazdu na ten wiadukt, ponieważ główny ruch 

tranzytowy będzie skierowany już bezkolizyjnie pod ten wiadukt. Od tego momentu można 

przystąpić do zakończenia budowy tzw. najazdów czyli włączeń z dwóch stron do 
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ul. Jastrzębskiej. Niestety wstępują sprawy związane z formalnościami, a więc taki wiadukt 

i najazdy muszą zostać wykonane w 100 %, każdy elementu musi zostać wykonany włącznie 

z urządzeniami bezpieczeństwa, odwodnieniem itd. ponieważ taki obiekt i najazdy na taki 

obiekt podlegają ocenie nadzoru budowlanego z Warszawy, który po dokonaniu odbioru 

udziela decyzji i pozwoleniu na użytkowanie. Nie można tymczasowo uruchamiać takich 

wiaduktów, przynajmniej tutaj w Województwie Mazowieckiem. Występują takie zasady 

i procedury, że musi zostać wszystko formalnie odebrane. Nawet jeżeli mieszkańcy widzą, że 

wiadukt jest gotowy to formalnie nie można puścić ruchu na taki wiadukt, ponieważ jakby coś 

się stało to pierwsze pytanie będzie dotyczyło dokumentacji odbioru tego wiaduktu przez 

stosowne organy. Wygląda to w ten sposób: sprowadzony zostanie ruch drogi Nr 7 pod wiadukt 

i wtedy można będzie ukończyć ten wiadukt. Spodziewany termin to wiosna przyszłego roku. 

Od strony Szydłowca wzdłuż ulicy Jastrzębskiej jest trochę sieci do przebudowy, kiedy firma 

dostanie się do tego miejsca to wtedy także zostanie wykończony zakres drogowy po 

przebudowaniu tych sieci, na razie występuje ruch tranzytowy na tym skrzyżowaniu od strony 

Szydłowca i nie ma możliwości zakończenia tych robót, stąd usilne starania, aby ten ruch 

skierować do drogi DK7 w sposób bezkolizyjny.  

 

Radny Marek Plewa stwierdził, że on jakiś czas temu a w ślad za nim Urząd Miejski zwracał 

się do firmy ,,Dragados” o utworzenia przejścia dla pieszych przy rondzie od północnej strony 

miasta. Zapytał na jakim jest to obecnie etapie i czy można liczyć na wykonanie tego przejścia.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że wprowadzenia każdej zatwierdzonej zmiany do 

organizacji ruchu wymaga zgody zarządcy drogi i zmiany do projektu organizacji ruchu. 

Przewidziane to zostało w następnym projekcie, który jest planowany jeszcze w tym roku. 

Wykonywany jest projekt organizacji ruchu przełożenia drogi Nr 7, i już w tym projekcie 

przewidziane jest to przejście dla pieszych. Projekt obecnie podlega opiniowaniu urzędów 

tj. Policji, lokalnych zarządców dróg i GDDKiA. Procedury te przeważnie trwają od miesiąca 

do dwóch na zatwierdzenie projektu, ponieważ jest to wielowątkowy projekt, w którym 

występuje wielu zarządców w tym Policja, która taki projekt opiniuje zanim on trafi do 

zatwierdzenia do GDDKiA. Dodał, że te postulaty mieszkańców zostały uwzględnione. Projekt 

będzie zatwierdzony z pewnością w tym roku, i poczynione zostaną wszelkie starania, aby to 

przejście tam wprowadzić. 

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor poinformowała, że mieszkańcom zależy na budowie 

zbiornika retencyjnego, ponieważ nadal go nie ma, a po odjeździe firmy za kilka miesięcy, 

mieszkańcy zostaną z tym problemem sami. Burmistrz stara się pomóc mieszkańcom 

Świerczka, nawet wystosował pismo dotyczące budowy tego zbiornika. Zapytała kierownika 

budowy co w tym temacie może powiedzieć mieszkańcom.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że ze strony firmy ,,Dragados” na każdych naradach czy 

to z nadzorem, czy z zamawiającym czyli inwestorem temat zbiornika jest podnoszony. 

Również leży firmie na sercu, aby ten temat został rozwiązany, natomiast tak jak już wspomniał 

wcześniej odbyło się spotkanie u Burmistrza ok. dwa miesiące temu. Dodał, że firma nie ma 

bezpośredniego wpływu na prace projektowe, na zmiany do projektu czy na jakieś dodatkowe 

elementy. Firma realizuje to co każe jej inwestor, czy wprowadzi na kontrakt odpowiednim 

poleceniem.  Firma przy każdej okazji ten temat podnosi, ponieważ wiadomo, że tam występuje 

pewien problem projektowy i już wcześniej był zgłaszany zanim jeszcze ta sprawa wyszła. 

Występuje na budowie kilka takich miejsca gdzie odwodnienie jest niewystarczające. Z jego 

strony może tyle, że wszelkie naciski kieruje do ich zamawiającego. Nie ma informacji 

dotyczących jakiegoś postępu w pracach czy w procedurze, może się jednak dowiedzieć jeżeli 
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Pani Sołtys sobie tego życzy. Może zadzwonić w najbliższych dniach do kierownika projektu 

do GDDKiA i się dowiedzieć czy te prace ruszyły, i czy ktoś to proceduje. On nie posiada 

nowszych informacji od tych które posiadają zainteresowani mieszkańcy.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor oznajmiła, że byłaby bardzo wdzięczna za taką informację, 

ponieważ mieszkańcy Świerczka bardzo się niepokoją w tym temacie. Przypomniała, że 

niedługo będzie wiosna i jak wszystkim wiadome poprzedniego roku zostało tam zalane kilka 

gospodarstw, a szczególnie ucierpiało tam jedno gospodarstwo, gdzie wszystko zostało 

podtopione, włącznie z budynkami gospodarczymi.  

Zapytała o wiadukt na Świerczku, nie jest on jeszcze udostępniony, ale występuje prośba 

mieszkańców, nie tylko sołectwa Świerczek, ale również sołectwa Szydłówek, ponieważ w tym 

momencie najbardziej poszkodowane są dzieci ze szkoły podstawowej, gdzie autobus szkolny 

nie może dojechać na czas, ponieważ występuje tam problem. Czy ten wiadukt na Świerczku 

nie mógłby być wcześniej udostępniony dla przejazdu przynajmniej tych najbardziej 

potrzebujących osób. Obecnie trzeba jechać pod sam Barak lub odwrotnie na Kuźnie co zajmuje 

bardzo dużo czasu.  

Przedstawiła prośbę od mieszkańców, ponieważ nawet kiedy jest zamknięty wiadukt na Kuźni 

nikt nie jest informowany o tym poinformowany. Mieszkańcy podjeżdżają pod ten wiadukt, 

aby przejechać na drogę Nr 7 i okazuje się że on jest w ostatniej chwili zamknięty i wszyscy 

muszą zawrócić. Mieszkańcy chcieliby, aby wcześniej była jakaś informacja, że ten wiadukt 

jest zamknięty i nie można przez niego przejechać. Dojazd do Szydłowca obecnie zajmuje ok. 

30 minut. Zapytała czy występuje jakaś możliwość, aby ten wiadukt była otwarty wcześniej, 

niż ten przy kościele. Wiadukt na Świerczku jest praktycznie na ukończeniu.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że firma jeszcze tej jesieni przystąpi do montażu na 

wiadukcie urządzeń bezpieczeństwa ruchu a także urządzeń zabezpieczających ruch pieszy. 

Można by było spróbować uruchomić ten wiadukt wcześniej, ale nie występuje możliwość, aby 

uruchomić go tylko dla niektórych. Zostanie uruchomiony całkowicie zgodnie z procedurą, 

albo musi pozostać zamknięty. Na dzień dzisiejszy pozostaje on zamknięty. Obowiązuje 

organizacja ruchu. Tak samo zamknięty jest wiadukt w Kolonii Kuźni gdzie trwają formalne 

odbiory. Został wysłany wniosek do nadzoru budowlanego o przeprowadzenie procedury 

odbiorowej i wszystko jest w trakcie. Na wiadukt w Kolonii Kuźni ta procedura została już 

wprowadzona, natomiast firma może się przychylić do tego, aby na ten wiadukt na Świerczku 

taką procedurę rozpocząć. Może, to jednak potrwać kilka miesięcy. Złożenie wniosku 

w nadzorze budowanym może zająć miesiąc czy półtora miesiąca czasu. Potrzebne są jeszcze 

stanowiska innych organów jak np. Straży Pożarnej czy Sanepidu. Wpierw należy ukończyć 

wszystkie prace, a dopiero później występują zgłoszenia. Firma przychyli się do prośby 

mieszkańców i postara się ten wiadukt uruchomić wcześniej. Zdaje sobie sprawę, że ten 

wiadukt odciąża ruch od ul. Jastrzębskiej dla ludzi, którzy jadą w kierunku Warszawy i ten 

wiadukt byłby znacznym ułatwieniem. 

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor dodała, w kwestii omawianego wiaduktu. Od strony drogi 

Nr 7 został położony nowy asfalt, po przejściu przez wiadukt występuje tam odcinek ok. 100  m 

gdzie droga jest bardzo zniszczona m. in. przez pojazdy z firmy ,,Dragados”, czy nie można 

dokończyć i wykonać tego odcinka do skrzyżowania, na którym się skręca na Szydłówek. Jest 

to odcinek nie duży, a jest już bardzo zniszczony. Ten odcinek jest bardzo zakrzaczony, chodnik 

dla mieszkańców jest przez całą długość ulicy a na tym odcinku 60 m nie ma go w ogóle. 

Miejsce to nie jest także oświetlone. Jeżeli firma ,,Dragados” otworzy wiadukt, a dzieci nie 

tylko ze Świerczka, ale również z Orłowa i Szydłówka, będą chodzić na przystanek 

autobusowy, to odcinek ten będzie najniebezpieczniejszym odcinkiem w całej Gminie 
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Szydłowiec. Droga jest tam nie oświetlona, bardzo wąska, a w porze jesienno – zimowej 

pieszych praktycznie nie widać. Nie są to duże koszty. Czy nie można dokończyć tej drogi ok. 

100 m z tym chodnikiem. W innych miejscach są wykonane nawet małe odcinki chodnika, 

które są bardzo mało wykorzystane, a w miejscowości Świerczek przy tak dużym natężeniu 

ruchu ten kawałek chodnika przydałby się dla pieszych.  

 

Kierownik M. Legień odpowiedział, że pojazdy firmy ,,Dragados” nie uszkodziły drogi 

o której wspominała Pani Sołtys. Z tego co wie droga ta nie ma ograniczeń ruchu i jeżeli Pani 

Sołtys twierdzi, że pojazdy ,,Dragados” zniszczyły tą drogę to poprosił o wskazanie takich 

pojazdów. Firma po tej drodze nie prowadzi żadnych transportów,  prowadzi transporty tylko 

uzgodnionymi drogami. Zakres odcinka o który zapytała Pani Sołtys jest poza zakresem 

inwestycji GDDKiA i to jest droga powiatowa, która jest w ciągu wiaduktu. Poprosił, aby 

zgłoszono się do zarządcy tej drogi. Firma nie przewiduje wykonywania prac poza kontraktem. 

Firma ,,Dragados” w maksymalnym stopniu wspiera Gminę, przekazując materiały, destrukt, 

frezowinę,  ziemie, humus to co firma może we własnym zakresie przekazać to przekazuje. Nie 

zakładana jest jednak przebudowa drogi, która leży poza zakresem firmy. Przykro mu, ale firma 

nie ma takich planów.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor sprostowała, że jest to droga gminna. Stwierdziła, że jeżeli 

kierownik mówi, iż wszystko jest uzgodnione i pojazdy firmy ,,Dragados” jeżdżą tylko po 

wytycznych drogach. To musi powiedzieć, że nie do końca jest to prawdą, ponieważ przez 

Świerczek a dokładnie koło baru ,,Świerczek” przejeżdżają pojazdy i przejeżdżały pojazdy, 

które dowoziły asfalt, który był kładziony na drogach dojazdowych i na S7. A dowodem tego 

są zdjęcia wykonane przez mieszkańców.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że należałoby się zgłosić do tej firmy transportowej z której 

były widoczne te pojazdy. Zaznaczył, że firma którą reprezentuje udostępnia tylko trasy, które 

nie maja ograniczeń. Dodał, że nie wie czy występują w tym miejscu jakieś ograniczenia 

tonażowe.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor oznajmiła, że w tym miejscu występują ograniczenia 

tonażowe.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że w takim przypadku należałoby powiadomić odpowiednie 

służby, które panują nad przestrzeganiem przepisów ruchu drogowego.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor zapytała o drugi wiadukt budowany w Świerczku, który 

będzie łączył sołectwo Świerczek z Gminą Jastrząb i sołectwem Orłów. Od posesji która została 

podtopiona tj. odcinek do tego wiaduktu został wykonany ze szlaki. Zapytała czy będzie na tym 

odcinku położony asfalt. Od końca asfaltowej drogi do wiaduktu.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że ciężko jest lokalizacyjnie określić to miejsce. Między 

Chustami a Świerczkiem są trzy wiadukty i nie bardzo wie o którym mówi Pani Sołtys.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor dodała, że jest to drugi wiadukt z literką 10A.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że wiadukt 10A w projekcie firmy jest przewidziany do 

komunikacji między lewą a prawą stroną tych dróg serwisowych. Wiadukt ten nie ma 

przewidzianej drogi od i do tego wiaduktu. Jest to tylko przejazd pomiędzy stronami, między 

drogą ekspresową z jednej strony na drugą.  
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Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor zapytała czy nie można tego utwardzić destruktem lub 

czymś innym. Na chwilę obecną dojeżdżały tam maszyny, które wykonywały drogę. 

Z pewnością było to konieczne, ponieważ bez tego nie został by wybudowany ten wiadukt. 

Droga został bardzo zniszczona i występują w niej liczne nierówności i doły. W przypadku 

kiedy którykolwiek z rolników będzie chciał przejechać przez nią maszynami rolniczymi 

będzie miał duży problem.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że poruszony temat przez Panią Sołtys zostanie 

sprawdzony. Jednak zakres firmy nie przewiduje wykonywania tych dróg. Zostanie 

sprawdzony stan tych dróg i jeżeli zostałby na koniec budowy jakiś materiał to zostanie to 

wzięte pod uwagę, aby to przyrównać. Nie może tego jednak zadeklarować z czego i kiedy.   

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor oznajmiła, że po drugiej stronie S7, która jest w tej chwili 

budowana są łąki na których zbiera się woda. Z wiedzy Pani Sołtys wynika, że została 

rozplantowana ziemia i na wszystkich tych łąkach brakło tej ziemi. W miejscu o którym mówiła 

powstało samoistnie oczko wodne, a łąki te były wcześniej użytkowane. Po rozmowie 

z pracownikami firmy ,,Dragados” miało to zostać wszystko równo wyplantowane. Zapytała 

czy ta sprawa zostanie dokończona, czy zostanie to pozostawione jak jest w chwili obecnej.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że w takiej sytuacji powinna być zgoda właścicieli tych 

gruntów. Nie wie do kogo należą te grunty. Jeżeli firma wywozi ziemię, najczęściej urodzajną, 

to firma posiada stosowne porozumienie i zgodę wścieli tych gruntów. Oczywiście jeżeli 

wystąpiłaby zgoda właścicieli i wystąpi nadmiar ziemi to firma taką ziemie przekaże. 

Dowiezienie ziemi i wyrównanie tego terenu będzie możliwe na koniec budowy. 

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor zapytała czy firmie ,,Dragados” będą potrzebne jakieś 

oświadczenia od właścicieli tych gruntów.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że będą potrzebne takie oświadczenia. Wygląda to zazwyczaj 

w te sposób, że właściciel terenu zgłasza się do firmy i podpisuje oświadczenie lub protokół, 

że wyraża zgodę na nieodpłatne przyjęcie gruntu bez większych konsekwencji w późniejszym 

okresie. Taka pisemna zgodna musi być sporządzana w razie gdyby któremuś z sąsiadów danej 

działki taki pomysł się nie spodobał. Zgoda powinna być właściciela gruntu i najlepiej jeżeliby 

nie było sprzeciwu sąsiadów, aby nie rodziło to problemów.  

 

Sołtys wsi Świerczek Ewa Kaczor zapytała czy mieszkańcy sołectwa powinni zgłaszać się 

bezpośrednio do kierownika budowy. Czy wystarczy że złożą takie oświadczenia u Sołtys lub 

kogoś z Rady Sołeckiej i wszystkie oświadczenia zostaną przekazane jednocześnie. 

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że jeżeli Pani Sołtys ma możliwość zebrania tych oświadczeń 

i przekazania ich firmie ,,Dragados” to może to zrobić. Firma zlokalizuje te działki, oceni czy 

będzie możliwość dostarczenia ziemi i w jakiej ilości.  

 

Sołtys wsi Wola Korzeniowa Barbara Rogozińska poinformowała, że zwrócili się do niej 

mieszkańcy, którzy posiadają działki (łąki) za wiaduktem, który łączy Wolę Korzeniową 

z Barakiem. Po budowie wiaduktu została zniszczona droga dojazdowa (gruntowa) do pól. 

Mieszkańcy tych terenów mają problem z dostawieniem się do działek (łąk), z których wiele 

osób korzysta. Jeżeli ktoś pobiera dopłaty jest zobowiązany do koszenia swoich łąk. Zapytała 

czy nie można w jakiś sposób wyrównać tej drogi.  
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Kierownik M. Legień stwierdził, że jest to sytuacja podobna do tej z miejscowości Świerczek. 

Pracownicy firmy ,,Dragados” sprawdzą tą sytuacje w terenie i zlokalizują te miejsca. Zostanie 

sprawdzone jak to wszystko się tam odbywało. Ciężko mu się odnieść do tych pojedynczych 

przypadków.  

 

Sołtys wsi Wola Korzeniowa Barbara Rogozińska dodała, że nie jest to asfalt ale droga ta 

jest bardzo zjeżdżona i występują tam duże koleiny. 

 

Kierownik M. Legień poprosił o wybaczenie, ale cały odcinek budowy wynosi 22 km i nie 

jest w stanie każdego punktu zweryfikować. Należałoby wybrać się na teren budowy 

z mieszkańcami i to zweryfikować. Poprosił o zgłoszenie się do biura a on wyśle w ten rejon 

pracownika, który w danym terenie działa i obejrzy wspomniane miejsce.  

 

Sołtys wsi Wola Korzeniowa Barbara Rogozińska zapytała w imieniu mieszkańców o drogę, 

na której został położony asfalt naprzeciwko Huty Szkła Gospodarczego ,,Gracja”, dosłownie 

tam kilka metrów ta droga nie została dokończona. Zapytała czy zostanie ta droga wykończona, 

ponieważ w pewnym momencie się urywa. Został wykonany też tam rów, przez który tworzą 

się zalewiska.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że droga ta zostanie wykończona. Brakuje na tej drodze 

jeszcze jednej warstwy w rejonie Huty Szkła Gospodarczego ,,Gracja”. Wystąpiły tam 

problemy techniczne tj. kolizja przewodu, należało to zostawić i w momencie gdy będzie 

układana ostatnia warstwa asfaltu to miejsce te zostanie wykonane. Na pewno nie pozostanie 

w takim stanie jak obecnie.  

 

Burmistrz Artur Ludew zapytał o wykonanie wjazdów na działki przy omawianej drodze na 

Woli Korzeniowej przy Hucie Szkła Gospodarczego ,,Gracja”.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że jest to podobna sytuacja jak w miejscowości 

Świerczek. Występują tam dodatkowe wjazdy i bardzo często się zdarza, że są przesuwane. 

Trudno mu w tym przypadku powiedzieć, czy było wystąpienie do inwestora w tym temacie. 

Zna temat i wie że nie ma wjazdów z tej drogi. W takich przypadkach inwestor lub jego 

projektant po weryfikacji czasami stwierdza, że te działki są obsługiwane z innych dróg 

lokalnych. Należałoby to jednak sprawdzić czy do tych działek nie ma dojazdu z innej drogi, 

ponieważ wtedy inwestor nie jest za bardzo chętny, aby te dodatkowe wjazdy od tej drogi 

wykonać. Jednakże każdy przypadek należałoby indywidualnie zgłosić i przedyskutować 

w nadzorze budowy u inwestora. Wiele już było przypadków, że firma ,,Dragados” przesuwała 

lub poszerzała wjazdy lub wykonywała dodatkowe wjazdy, procedury takie wciąż się toczą. 

Zaprosił do zgłaszania takich problemów indywidualnie, trudno mu jednak powiedzieć czy 

były przeprowadzone wystąpienia.  

 

Sołtys wsi Chustki Halina Zawadzka zapytała w imieniu mieszkańców sołectwa, ponieważ 

są oni zaniepokojeni wpływającymi ściekami do stawu. Staw należy do wspólnoty gruntowej 

i jest jedynym miejscem rekreacyjnym w miejscowości Chustki. Od momentu rozpoczęcia 

budowy drogi S7 wpływają do niego jakieś nieczystości i woda w sadzawce ma obecnie kolor 

kawy z mlekiem. Problem był zgłaszany do gminnych służb ochrony środowiska i były 

wykonywane zdjęcia, i nadal nie wiadomo skąd wzięły się te nieczystości.  
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Kierownik M. Legień stwierdził, że ciężko mu zlokalizować miejsce, w którym znajduje się 

ten staw. Zapytał czy znajduje się on przy wyrobiskach.  

 

Sołtys wsi Chustki Halina Zawadzka dodała, że staw znajduje się przy drodze E7 przed 

restauracją ,,Ballaton”.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że droga która wykonuje firma ,,Dragados” nie przebiega 

koło tego stawu. Pierwszy raz słyszy o tym problemie. Nie potrafi tego zweryfikować. Nie 

dotarły do niego żadne informacje w tym temacie. Zapewnił, że może to jednak sprawdzić 

i dopytać.  

 

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła zapytała o drogę gminną na skrzyżowaniu w miejscowości 

Barak. Starsi mieszkańcy chcieliby dojść do przystanku i gdy jest sucho możne jeszcze przejść, 

ale z tej drogi nie mogą przejść na autobus. Nie można tam również przejechać samochodem, 

ponieważ droga ta jest bardzo zniszczona, powybijane są doły i samochody się zwieszają.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że przejeżdżał tą drogą w dniu dzisiejszym i zostało 

wykonane nowe wejście (wjazd) na drogę Nr 7 między ekranami. Zostało to wykonane na 

podstawie zgłoszeń mieszkańców.  

 

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła dopytała czy doły na tej drodze zostały zasypane.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że nie potrafi tego zweryfikować i zostanie to sprawdzone.  

 

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła stwierdziła, że jest bardzo dużo kruszywa przy drodze Nr 7 

i można byłoby go wykorzystać i wysypać. Zapytała o przejazd koło wagi. Jak nie przejeżdżają 

samochody ciężarowe to można przejechać, ale jak te samochody tam stoją to ciężko. Wybił 

się w tym miejscu również duży dół. Poprosiła o nasypanie tam jakiegoś kruszywa. 

Dodzwonienie się do Pana Kierownika jest niemożliwe, ale zgłaszała już ten problem do 

Urzędu.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że firma ,,Dragados” planuje w tamtym miejscu jeszcze 

w okresie jesiennym położenie nawierzchni bitumicznej prawie już do samej wagi, która będzie 

na wiosnę demontowana i zostanie tam wykonana droga asfaltowa. Natomiast na tym odcinku 

firma postara się wyłożyć asfalt jak najbliżej do wagi. Dodał, że firma ma obowiązek utrzymać 

dojazd do posesji. Jak najbardziej zostanie to wyrównane i z góry przeprosił za utrudnienia.  

 

Sołtys wsi Barak Halina Tamioła stwierdziła, że gdy zaczęła się budowa drogi S7 duże 

samochody wjeżdżały w drogę polną między numer 33 a 34 tj. przed trzecim budynkiem 

w stronę Sadku. Samochody te jeździł tam przez pewien czas wybijając tą drogę i do tej pory 

droga ta nie została wyrównana. Czy musi napisać w tej sprawie jakieś pismo. Należałoby tą 

drogę utwardzić, aby można było dojechać do pól.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że firma ,,Dragados” sprawdzi w jakim stanie była ta droga 

pierwotnie i tak jak w pozostałych przypadkach zostanie to zweryfikowane lokalnie. Ciężko 

mu się jednak w tym miejscu wypowiedzieć jak to wygląda i jak ta droga wyglądała wcześniej. 

Jeżeli będzie trzeba coś zrobić to firma się od tego nie uchyla, jeżeli zostało to spowodowane 

przez firmę.  
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Sołtys wsi Barak Halina Tamioła przypomniała, że na wiosnę firma nawiozła ziemi do 

jednego z mieszkańców Baraku do p. K████. Ziemia miała zostać wywieziona i rozsypana. 

Usypana została na ok. 3 metry i nie została do tej pory rozsypana. Działka na której jest ziemia 

graniczy z działką Pani Sołtys. Przez te fałdy ziemi u Pani Sołtys stoi woda. Na wiosnę będzie 

tragedia. Zapytała czy zostanie to rozsypane.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że wyśle tam pracownika i sprawdzi ten temat. Ciężko 

mu o takich punktowych sprawach rozmawiać. Podejrzewa, że na działce została rozsypana 

ziemia i nie dokończono jej rozplantowania. Jeżeli jest to nie dokończone to jak najbardziej 

zostanie to wykonane. Musi jednak to sprawdzić.  

 

Radny Józef Jarosiński poinformował, że mieszka na Szydłówku przy drodze 727 i dochodzą 

do niego wszystkie problemy sołectwa Szydłówka, Świerczka i im pokrewnym. Jak również 

ludzi, którzy jadą do Szydłowca od Wierzbicy.  

Zapytał o wiadukt na drodze 727 (skrzyżowanie) czy nie można puścić ruchu przez wiadukt od 

3,5 tony.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że nie można w żaden sposób rozgraniczać, kto może 

jeździć. Albo przez wiadukt mogą jeździć wszyscy albo nikt. Takie występują procedury. 

Należy dokonać odbiorów i uzyskać pozwolenie na użytkowanie. Może coś się wydarzyć, ktoś 

zjedzie przez barierkę i zacznie się szukanie winnych.  

 

Radny Józef Jarosiński poprosił kierownika, aby w miarę możliwości jak najszybciej został 

ten wiadukt uruchomiony.  

Przez wiadukt zostało uruchomione przejście dla pieszych, jednak od wiaduktu do kościoła 

została nawieziona ziemia z kamieniem i położony na wierzch destrukt. Występują liczne 

skargi mieszkańców szczególnie z osiedla, którzy chodzą do kościoła. Zapytał czy nie można 

kogoś skierować, aby dowiózł tam np. destruktu.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że doraźnie można coś tam wykonać natomiast planowano 

wykonanie tam chodnika, ale warunki pogodowe to uniemożliwiły. Jeżeli warunki pogodowe 

pozwolą to jeszcze w tym roku ten chodnik zostanie tam wykonany już docelowy z kostki, aby 

było bezpiecznie. Doraźnie chodnik będzie utrzymywany w możliwym stanie. Przeprosił za 

utrudnienia.  

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że trzyma kierownika za słowo w tym temacie.  

Stwierdził, że na wysokości wsi Świerczek po obydwóch stronach drogi głównej znajdują się 

drogi serwisowe, zapytał czy z tych dróg serwisowych będą wykonane zjazdy do pól.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że został przewidziany na każdą działkę zjazd 

indywidualny. Oczywiście czasami mieszkańcy wnioskują o przestawienie wjazdu lub 

poszerzenie go. Gdy gdzieś takiego zjazdu brakuje to należałoby to zgłaszać.  

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że od dwóch dni pojawiły się nowe oznakowania na drodze 

727 przy ul. Jastrzębskiej szczególnie od strony Wierzbicy. Poprosił o kontakt w tej sprawę 

z Panią Sołtys albo z nim, ponieważ zostały źle ustawione te znaki w kierunku Szydłówka pod 

Lasem, Szydłówka pod Świerczkiem oraz ustawiony jest tam znak objazdu na Świerczek. 

Mieszkańcy mają nadzieję, że wiadukt na Świerczku będzie otwarty jak najszybciej skoro już 

ten znak kieruje tam na objazd.  
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Kierownik M. Legień stwierdził, że jest tam lokalny dojazd, ale zostanie ten temat 

sprawdzony. Organizację ruchu opiniowało Starostwo i były tam takie tablice. Może występuje 

tam jakaś nieznajomość firmy w sprawie nazw lokalnych, które są znane jedynie mieszkańcom. 

Zostanie to jednak sprawdzone.   

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że na Szydłówku nr 19 zamieszkuje Konrad K████. Jest 

to pojedynczy dom od strony Wierzbicy po prawej stronie. Przy niewykończonym boisku 

wiejskim. Do tej pory dojazd do tej posesji był możliwy drogą gruntową, która biegnie obok 

linii wysokiego napięcia. Ulica Jastrzębska bis przecina tą drogę gruntową i odcina tego 

mieszkańca od dostępu do ulicy Jastrzębskiej. Obecnie nie może dostać się do domu w żaden 

sposób. Zapytał czy można by było w jakiś sposób pomóc temu mieszkańcowi.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że ciężko mu w tej chwili zlokalizować miejsce o które pyta 

Wiceprzewodniczący, jednak jeżeli była tam jakaś droga to musi być obsługiwana do 

najbliższej drogi publicznej. Nie jest w stanie wypowiedzieć się w tej sprawie w tym momencie 

i musiałby to sprawdzić. Poprosił o pozostawianie numeru działki lub adresu tego mieszkańca. 

 

Radny Józef Jarosiński dodał, że rozwiązaniem dla tego mieszkańca byłoby sprowadzenie 

drogi do ronda przy ul. Jastrzębskiej bis albo w inny sposób.  

W imieniu mieszkańców miejscowości Szydłówek pod Świerczkiem tj. droga od 

ul. Jastrzębskiej w kierunku Świerczka (wiaduktu) w tamtym miejscu przez środek wsi będzie 

przebiegało skrzyżowanie z ul. Jastrzębską bis. Zapytał czy w tym miejscu będzie sygnalizacja 

świetlna.   

 

Kierownik M. Legień poinformował, że w tym miejscu nie ma przewidzianej sygnalizacji 

świetlnej. Zaplanowano tam skrzyżowanie w jednym poziomie i nie będzie tam sygnalizacji.  

 

Radny Józef Jarosiński przypomniał, że odbył się protest na ulicy Kolejowej w miejscu 

budowy wiaduktu, ponieważ występuje tam problem ze zjazdem. Monitował o tym problemie 

p. C████. Zapytał jak na to zapatruje się firma ,,Dragados”. 

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że z perspektywy tego mieszkańca sytuacja jest trudna, 

niestety nie została wykupiona cała działka przez GDDKiA. Dodał, że nie ma wpływu na 

wykupowanie działek, występuje tam problem techniczny i ten zjazd już został zgłoszony jako 

problem. Firma oczekuje obecnie na rozwiązanie tego zjazdu, tam występuje zbyt stromy zjazd 

i spadki nienormatywne. Z tego co wie GDDKiA poczyniła jakieś kroki w tym kierunku 

i wystąpiły jakieś rozwiązania, ale z tego co wie nie przeszły one weryfikacji i w dalszym ciągu 

nie ma odpowiedniego rozwiązania tego problemu. W sprawie wykupu należałoby jednak udać 

się do inwestora i to on podejmuje decyzję o wykupie. Ze swojej strony monituje, aby ten zjazd 

został wykonany poprawnie. Nie otrzymał jeszcze i w tym temacie rozwiązania. Zna dobrze 

ten problem ponieważ już występuje ruch na ulicy Kolejowej.  

 

Radny Józef Jarosiński oznajmił, że to już wszystkie problemy o które też wnioskowały Panie 

Sołtys. Poprosił jednak o uruchomienie w jak najszybszy sposób tych dwóch wiaduktów.  

 

Radny Krzysztof Gula zapytał czy prawdą jest, że po wybudowaniu drogi S7, ,,stara 

siódemka” stanie się drogą wojewódzką i wzdłuż tej drogi wojewódzkiej powstanie ścieżka 

rowerowa od Szydłowca do Radomia. 
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Kierownik M. Legień poinformował, że słyszał o takiej możliwości, generalnie od lat jest 

problem ze starymi drogami krajowymi. Z początku przejmowały je gminy, które mają 

ograniczone możliwości utrzymania takiej drogi. Obecnie występuje tendencja, że drogi 

krajowe stają się drogami wojewódzkimi. Słyszał o takich planach o jakie pytał radny K. Gula, 

jednak nie widział żadnych potwierdzających to dokumentów, a tym bardziej budowy ścieżki 

rowerowej. Nie jest w stanie się w tym temacie wypowiedzieć. Z pewnością remont tej drogi 

zostanie przeprowadzony, zostanie wymieniona na niej nawierzchnia, ale nie wie czy na całej 

długości, ale przynajmniej na części zostaną wykonane remonty tj. w zakresie budowy 

zachodniej obwodnicy Radomia. Nie słyszał o szczegółach budowy tej drogi ze ścieżką 

rowerową.  

 

Radny Marek Plewa stwierdził, że w trakcie tej rozmowy zauważył, że wystąpił szereg pytań, 

na które nie był kierownik w stanie odpowiedzieć bezpośrednio. Usprawiedliwiał Kierownik to 

tym, że budowane jest 22 km drogi i takich szczegółów nie zna. Zapytał czy w związku z tym 

istnieje jakaś osoba lub czy istnieje możliwość powołania takiej osoby, z którą zainteresowani 

mieszkańcy mogliby się kontaktować i bezpośrednio rozstrzygać pewne problemy.  

 

Kierownik M. Legień oznajmił, że jeżeli jakieś zgłoszenie trafi do niego, to skieruje osobę, 

która jest odpowiedzialna w danym terenie za dany odcinek. Nie ma jednej osoby, która zajmuje 

się tego typu sprawami. Wszystko podzielone jest na odpowiednie odcinki. 

 

Radny Marek Plewa zapytał w jaki sposób mieszkańcy mogliby się kierownikiem 

kontaktować.  

 

Kierownik M. Legień stwierdził, że należałoby przyjść do biura z problemem lub złożyć 

pismo.  

 

Radny Marek Plewa dopytał czy kierownik nie mógłby podać zainteresowanym swojego 

telefonu.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że stara się odbierać telefony i przeprosił, że czasami nie 

można się do niego dodzwonić. Z całym szacunkiem dla wszystkich mieszkańców z tych 

terenów którzy są najważniejsi, ale w jego obowiązkach leży jeszcze wiele innych spraw. 

Najlepiej jest jednak przyjść do biura do niego, a on skieruje do odpowiedniej osoby. Część 

mieszkańców już zna ludzi odpowiedzialnych za dane odcinki drogi i z nimi najlepiej byłoby 

rozmawiać, a jeżeli nie będą w stanie rozwiązać jakiego problemu to przyjdą do niego z prośbą 

o jakąś decyzję co w danym temacie robić. Tych miejsc jest za dużo, aby ktoś jeździł z miejsca 

na miejsce nie znając uwarunkowań, ale osoba odpowiedzialna za dany odcinek zna powody, 

przyczyny i historię sprawy. Można dzwonić do niego lub do kierowników robót. 

Zainteresowani mają numery do majstrów i kierowników robót, którzy działają w danym 

rejonie. Przeprosił jeżeli nie może się zająć jakąś sprawą natychmiast, jest wiele rzeczy na 

głowie i wszyscy chcą skończyć budowę jak najszybciej, aby mieszkańców odciążyć. Finalnie 

układ komunikacyjny będzie dla mieszkańców bardzo korzystny, zaplanowano dużo dróg 

serwisowych i wiaduktów więc komunikacja docelowo będzie bardziej dogodna niż było to 

pierwotnie. Poprosił jeszcze o chwile cierpliwości.  

 

Asystent burmistrza Michał Kwiatek potwierdził słowa Pani Sołtys - rzeczywiście zdarza 

się, że podwykonawcy jeżdżą drogami gminnymi, także pod ograniczeniami tonażowymi. 

W dniu dzisiejszym udało się wykonać dwa zdjęcia samochodów EKD i wyśle je w najbliższym 

czasie do kierownika. Poprosił jednak, aby uczulić podwykonawców, aby tego nie robili.  
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Występuje także problem lewo skrętu od strony północnej w stronę wiaduktu na ul. Polanki, 

ten lewoskręt jest ograniczony światłami i w godzinach popołudniowych tworzy się tam korek. 

Zapytał czy można by było tak ustawić światła, aby zatrzymywany był trochę wcześniej ruch 

od strony Kielc, aby pojazdy stojące na lewoskręcie mogły z niego zjechać w kierunku 

południowym.  

 

Kierownik M. Legień poinformował, że technicznie jest to możliwe. Oczywiście ten program 

świateł jest również zatwierdzony w organizacji ruchu. Tak jak było w przypadku 

wprowadzenia dodatkowej sygnalizacji ruchu na dwóch przejściach w rejonie ul. Kolejowej 

i ul. Jastrzębskiej, których pierwotnie nie było. Powinno jednak to być procedowane przez 

zarządcę drogi. Może zapytać GDDKiA w Warszawie, który jest organem który zatwierdza te 

organizacje ruchu i poinformować, że taki problem wystąpił i jest uzasadniony. Powinien 

w tym przypadku być skierowany monit od GDDKiA. Jeżeli firma otrzyma polecenie zmiany 

tego programu to oczywiście to zmieni, formalnie nie może tego wprowadzić ponieważ 

w przypadku jakiegoś nieszczęścia nastąpi kontrola czy odbywało się wszystko zgodnie 

z planem. Przypomniał, że w Szydłowcu na obwodnicy było już kilka groźnych wypadków 

w trakcie trwania budowy i niestety niektóre były tragiczne. Na razie nie występują problemy 

formalne, ponieważ pilnujemy procedur związanych z organizacją ruchu. Zmiana programu 

jest jak najbardziej zasadna i nawet sam zapyta GDDKiA czy może to zmienić. Technicznie 

nie ma problemu, aby to wykonać. Pierwotnie firma nie planowała w tym miejscu świateł 

jednak GDDKiA je tam wprowadziła.  

 

Asystent burmistrza Michał Kwiatek dodał, że rozumie że Gmina powinna wystąpić z tym 

problem do GDDKiA.  

 

Przewod. M. Koniarczyk bardzo serdecznie podziękował kierownikowi M. Legień za 

przyjęcie zaproszenia na sesję. Wszyscy liczą, że inwestycja ukończy się sukcesem.  

 

Burmistrz Artur Ludew podziękował za udział na sesji kierownikowi budowy. Potwierdził 

dobrą współpracę z firmą ,,Dragados” i zawsze tam gdzie jest to możliwe firma ,,Dragados” 

niejednokrotnie Gminie pomagała. Wiadomo że tak potężna inwestycja niesie za sobą rożnego 

rodzaju problemy, ale tego nikt nie jest w stanie uniknąć, występują jednak starania, aby 

wszystkie te problemy rozwiązywać na bieżąco. Cześć problemów takie jak np. posesja 

p. C████ czy odwodnienie nie leży w gestii firmy ,,Dragados”, ale inwestora i w związku 

z tym należy czekać na te rozwiązania.  

W związku z tym, że tych pytań było bardzo wiele zostanie sporządzony protokół i wszystkie 

te pytania zostaną przesłane do firmy ,,Dragados”, aby firma jeszcze raz mogła przeanalizować 

w jakich sprawach może na bieżąco reagować.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego K. Guli potwierdził, że odbyło się u niego spotkanie 

w sprawie ścieżki rowerowej i wyraził chęć przeprowadzania takiej inwestycji na terenie 

Gminy. Jest tym rozwiązaniem zainteresowana również Gmina Orońsko. Wszystko jest w tej 

chwili na dobrej drodze, ale nie zależy to od Gminy. Wszyscy liczą, że takie rozwiązanie będzie 

miało miejsce. Gmina potwierdzała to także pisemnie, że chciałby takiego rozwiązania na 

swoim terenie.  

 

Ad 7a. 

Skarbnik Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016. W związku z realizacją zadania pn. 

"Przebudowa drogi gminnej biegnącej przez wieś Łazy Gmina Szydłowiec", po 

przeprowadzonym postępowaniu przetargowym, okazało się, że kwota planowana na zadanie 



18 

 

jest niewystarczająca. Aby móc zrealizować zadanie w planowanym zakresie roku 2016  

należałoby zwiększyć środki o kwotę 58.000 zł do kwoty 294.620 zł oraz wprowadzić środki 

w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Łazy, jako wkład własny do zadania. Środki na 

pokrycie kwoty 58.000 zł pochodzą z: 

 20.000 zł z zadania "Budowa ul. Różanej w Szydłowcu - operaty geodezyjne 

podziałowe", 

 18.900 zł z zadania "Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Książek Stary, Książek Nowy 

i Książek Majdowski",  

 19.100 zł środki własne Gminy (rozdział 85202 § 4330 z MOPS). 

W związku z realizacją zadania "Termomodernizacja Budynku Warsztatów Terapii Zajęciowej 

przy ul. Zamkowej 9 w Szydłowcu", po przeprowadzonej procedurze zapytania ofertowego, 

okazało się, iż kwota planowana na wykonanie studium wykonalności jest niewystarczająca. 

Należy zwiększyć zadanie o kwotę 2.900 zł, środki na pokrycie kwoty pochodzą z rozdziału 

85202 § 4330 środki własne Gminy. 

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2016 po zmianach.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

 

Radny Krzysztof Gula stwierdził, że po raz pierwszy spotkał się z faktem, że MOPS 

przekazuje środki finansowe do Gminy. Zawsze to MOPS potrzebował środków. Jednak po 

przedstawieniu tego zdarzenia przez Skarbnik Gminy, chyli głowę przed Dyrektor MOPSu, że 

miała umiejętność pozyskania tylu środków.  

Zapytał, które przedszkola niepubliczne otrzymały środki finansowe i na jaki okres czasu. 

Dopytał także o rekultywacje  wysypiska śmieci, obecnie to wysypisko jest odkryte, wiele 

śmieci roznosi wiatr oraz ptaki. Czy nic Gmina z tym nie zrobi, a zabierane jest 60.000 zł. 

Dlaczego kanalizacja sanitarna nie została wykonana na Książku.  

 

Skarbnik I. Czarnota odpowiadając radnemu poinformowała, że w załączniku nr 5 do 

projektu uchwały występuje zapis:  

 w dziale 801 rozdziale 80104 § 2540 Prowadzenie niepublicznego przedszkola 

,,Królestwo Przedszkolaka” w Szydłowca prowadzonego przez niepubliczną jednostkę 

systemu oświaty – 30.000 zł, 

 w dziale 801 rozdziale 80104 §  2540 Prowadzenie Niepublicznego Przedszkola 

Dwujęzycznego Integracyjnego Montessori w Szydłowcu prowadzonego przez 

niepubliczna jednostkę systemu oświaty – 70.000 zł. 

W związku ze zmianą ustawy jeżeli przedszkole wykaże w trakcie roku, że posiada większą 

ilość dzieci gmina ma obowiązek dotowania takiego przedszkola. Nie jest ważne, że 30 

września przedszkole przedłoży informacje, że będzie uczęszczało do niego 20 dzieci, jeżeli 

w trakcie roku zwiększyła się ilość dzieci, gmina ma obowiązek zwiększenia dotacji na każe 

dziecko.  

 

Przewod. M. Koniarczyk dodał, że z nieoficjalnych wiadomości wie, że ok. 59 dzieci 

uczęszcza do Niepublicznego Przedszkola Dwujęzycznego Integracyjnego Montessori oraz 13 

dzieci jest w placówce specjalnej. Ogółem jest to ok. 70 dzieci. Jest to znaczy wzrost.  
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Skarbnik I. Czarnota w odpowiedzi dotyczącej rekultywacji składowiska odpadów 

poinformowała, że kwota 60.000 zł została zdjęta na wniosek kierownika wydziału. Realizacja 

tego zadania jak i budowa kanalizacji na Książku przewidziana jest w roku 2017. Oczekiwane 

jest także dofinansowanie tych zadań z zewnątrz.  

 

Burmistrz A. Ludew dodał, że jeżeli nawet wystąpiłoby pozytywne rozstrzygnięcie, to tak 

naprawę wszystko co miało zostać wykonane w tym roku zostało wykonane. Gmina posiada 

już dokumentację i wszystkie niezbędne dokumenty, jednak fizycznie Gmina nie jest w stanie 

rozpisać przetargu na kanalizację, ponieważ nie byłaby w stanie jej zrealizować. Przetarg 

zostanie rozpisany w przyszłym roku i dopiero w przyszłym roku będą Gminie potrzebne środki 

po uzyskaniu dofinansowania.  

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 1 głos.  

 

Ad 7b. 

Główna księgowa Marzena Karlikowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wydania 

opinii przez Radę Miejską w Szydłowcu o zastosowaniu ulgi w spłacie należności 

cywilnoprawnych w postaci umorzenia należności z tytułu wieczystego użytkowania  gruntów  

w kwocie 19 409,70 zł wraz z uzasadnieniem. Spółdzielnia Inwalidów ,,ELEKTRON” Zakład 

Pracy Chronionej jest wieczystym użytkownikiem gruntu Gminy Szydłowiec. Wieczysty 

użytkownik uiszcza przez czas trwania swego prawa opłatę roczną. Opłaty wnosi się w terminie 

do 31 marca każdego roku bez wezwania, z góry za dany rok. Zgodnie z wykazem opłat z tytułu 

wieczystego użytkowania gruntów przedłożonym przez Wydział Zagospodarowania 

Przestrzennego i Inwestycji, Spółdzielnia Inwalidów ,,ELEKTRON” Zakład Pracy Chronionej 

w 2016 r. powinna uiścić opłatę z tytułu wieczystego użytkowania gruntów w kwocie: 

19.409,70 zł (słownie: dziewiętnaście tysięcy czterysta dziewięć złotych 70/100).  

W dniu 13.05.2016 r. przez Spółdzielnie Inwalidów ,,ELEKTRON” Zakład Pracy Chronionej 

z siedzibą ul. Garbarska 9, 26 – 500 Szydłowiec, został złożony wniosek do Burmistrza 

Szydłowca wraz z uzasadnieniem z prośbą o umorzenie zaległości z tytułu opłaty wieczystego 

użytkowania gruntów za 2016 r. Wniosek w prowadzonym postępowaniu o udzielenie ulgi był 

uzupełniany przez wnioskodawcę dwukrotnie: w dniu 25.05.2016 r., oraz w dniu 04.07.2016 r. 

Wnioskodawca złożył wymagane dokumenty w ramach przeprowadzonego postępowania 

o udzielenie ulgi w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych. 

Zarząd Spółdzielni przedłożył kopie uwierzytelnionych zaświadczeń o pomocy de minimis 

jakie otrzymał w roku w którym ubiega się o pomoc oraz w ciągu dwóch poprzedzających go 

lat, stosowanie do art. 37.1.pkt 1ustawy z dnia 30 kwietnia 2014 r. o postępowaniu w sprawach 

dotyczących pomocy publicznej (Dz. U. z 2007 r., nr 59, poz. 404 ze zm.), kopie 

uwierzytelnionych sprawozdań finansowych za trzy ostanie lata obrotowe, oraz kopie 

uwierzytelnionych zeznań o wysokości osiągniętego dochodu (poniesionej straty) przez 

podatnika podatku dochodowego od osób prawnych za rok podatkowy 2013 – 2015 (CIT-8). 

Zgodnie z zapisami obowiązującej uchwały Nr 237/XLVII/10 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 5 lutego 2010 roku w sprawie szczegółowych zasad i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności o charakterze cywilnoprawnym przypadającym Gminie Szydłowiec oraz jej 

jednostkom organizacyjnym, a także wskazania organów do tego uprawnionych, do udzielania 

ulg w spłacie wierzytelności po przeprowadzeniu postępowania w przedmiocie sprawy do 

udzielenia ulgi upoważniony jest Burmistrz Szydłowca, po uzyskaniu pozytywnej opinii organu 

stanowiącego gminy, jeżeli kwota należności wraz z odsetkami przekracza 10.000 zł.  
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W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia uchwały w sprawie wydania przez 

Radę Miejską w Szydłowcu opinii w przedmiocie sprawy.  

  

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny P. Bloch stwierdził, że w związku z tym że pojawiały się artykuły prasowe na temat tej 

uchwały, poprosił, aby projektodawca przedstawił radnym jakieś wyjaśnienia dlaczego 

Wojewoda Mazowiecki stwierdził nieważność poprzedniej uchwały. 

 

Burmistrz Artur Ludew oznajmił, że nie zna artykułów prasowych, w których pojawiły się 

informacje dotyczące stwierdzenia nieważności poprzedniej uchwały, dlatego nie jest w stanie 

się do nich odnieść.  

 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa stwierdził, że poprzednia uchwała została uchylona 

przez Wojewodę. W uzasadnieniu stwierdzenia nieważności zostało napisane, że Rada Miejska 

nie jest powołana do wydawania opinii jedynie powinna stworzyć regulamin, na postawie 

którego Burmistrz udziela takich umorzeń ewentualnie rozkłada je na raty. Zrozumiał z niego, 

że wyłącznie rada jest zobowiązana do wydawania takich regulaminów, dlatego wydaje mu się, 

że w podstawie prawnej omawianego projektu uchwały należałoby zawrzeć, że Rada Miejska 

podejmuje taką uchwałę w oparciu już wcześniej przyjętego regulaminu. Rady obawia się, że 

bez takiego zapisu obecnie omawiana uchwała może zostać uchylona. Zapytał radcę prawnego 

obecnego na sesji czy brak powołania na uchwałę zatwierdzającą regulamin nie spowoduje 

jakiegoś zamieszania.  

 

Radca prawny Tomasz Kęsik oznajmił, że to czy istnieje podstawa prawna na wydawanie 

jakiegoś aktu prawnego np. uchwały nie jest najważniejsze to, że został powołany jakiś przepis 

czy artykuł w nagłówku takiego aktu prawnego, ważne rzeczywiście jest to czy istnieje taka 

podstawa. Akt wydawany wówczas bez podstawy prawnej, nie że zapomniano powołania się 

na jakiś przepis tylko jeżeli rzeczywiście takich podstaw prawnych nie było w obowiązującym 

porządku prawnym. Ta kwestia jest przesądzająca i najważniejsza. Jeżeli jednak występuje taka 

uchwała obowiązująca, która reguluje procedurę podejmowania tej uchwały jego zdaniem 

powinno się ją również powołać w nagłówku czy wstępnej części uchwały. Dla porządku lepiej, 

aby się taka podstawa w uchwale znalazła, ale nie jest uchybieniem jej nienapisanie. Ważne 

jest, aby uchwała miała oparcie w porządku prawnym.  

 

Główna księgowa Marzena Karlikowska odnosząc się do słów wiceprzewodniczącego, 

poinformowała, że przygotowany i przedłożony powyższy projekt uchwały został 

konsultowany z działem prawnym Wojewody Mazowieckiego, który miał wątpliwość co do 

samego opiniowania przez Radę. Dlatego bezpieczniej byłoby się powołać na sam art. 18 ust. 

1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Aczkolwiek jak już było 

przedstawiane na komisjach Rady Miejskiej, zbadała tą uchwałę pod kątem opiniowania na 

podstawie art. 59 ustawy o finansach publicznych i nie spotkała się z orzecznictwem, ani 

z rozstrzygnięciem nadzorczym, które by rozstrzygało iż rada nie może opiniować na podstawie 

art. 59, ponieważ głównie chodzi o ten właśnie artykuł. Jednak na podstawie artykułu 18 Rada 

jak najbardziej może wydać opinie.  
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Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 7c.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska w imieniu 

Burmistrza Szydłowca przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie określenia 

wzoru formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Wprowadza się następujące zmiany: 

w § 4 zapis o treści Określa się wzór informacji IN -1 na podatek od nieruchomości rolny, leśny 

stanowiący załącznik Nr 4 do niniejszej uchwały. Zastępuje się zapisem: Określa się wzór 

informacji IN-1 – „o nieruchomościach i obiektach budowlanych, gruntach i lasach” 

stanowiący załącznik Nr 4 do niniejszej uchwały. Z załączników DN -1, DR -1, DL – 1 i IN – 

1 wykreśla się zapisy: ,,Miejsce składania” oraz ,,tekst jednolity”.  

Zmiana nazwy wzoru informacji IN – 1 związana jest z sugestiami Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, aby nadać taką nazwę która będzie odwzorowaniem zapisów ustawowych, 

również zdaniem RIO nie ma potrzeby powielania zapisu ,,Miejsce składania” oraz nie ma 

konieczności używania zapisów ,,tekst jednolity”.   

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wzoru formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych z autopoprawką wraz z uzasadnieniem. Regulacje zawarte w przepisach ustaw 

podatkowych, tj. w ustawie z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 716 ze zm.), w ustawie z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 617 ze zm.), w ustawie z dnia 30 października 2002 r. o podatku leśnym (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 374 ze zm.) nakładają na rady gmin obowiązek określania w drodze uchwał 

wzorów formularzy, w których będą zawarte dane dotyczące podmiotu i przedmiotu 

opodatkowania niezbędne do wymiaru i poboru poszczególnych podatków lokalnych. 

Z uwagi na istotne zmiany w zakresie powołanych wyżej podatków lokalnych, wprowadzone 

na podstawie zapisów ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie 

gminnym oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2015 r., poz. 1045) zasadne stało się 

opracowanie aktualnych wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Zapisy 

wskazanej ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw dotyczące m. in. 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego weszły w życie w 2016 r. 

W świetle poczynionych ustaleń podjęcie niniejszej uchwały znajduje uzasadnienie. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 7d.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska w imieniu 

Burmistrza Szydłowca przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości wprowadzająca następujące zmiany: do zapisów 

§ 1 dodaje się słowo ,,Miasta”. Obniża się wysokość stawki w budynkach związanych 

z prowadzeniem działalności gospodarczej z kwoty 16,5 zł na 16,25 zł. Decyzja 

o wprowadzeniu przedmiotowej autopoprawki została podjęta w wyniku konsultacji z Rada 

Miejską. Wprowadzenie autopoprawki ma na celu pomniejszenie obciążeń przedsiębiorców 

z tytułu podatku od nieruchomości, gdyż obniżana stawka dotyczy budynków związanych 
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z działalnością gospodarcza. Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości z autopoprawką wraz z uzasadnieniem.  

W myśl art. 20 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz. U. z 2016 r. poz. 716 z późn. 

zm.), górne granice stawek kwotowych obowiązujące w danym roku podatkowym ulegają 

corocznie zmianie na następny rok podatkowy w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen 

towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki 

ulegają zmianie, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Zaproponowane 

w projekcie uchwały Rady Miejskiej stawki podatku od nieruchomości na 2017 r. zostały  

podniesione średnio o 3%. Z analizy stawek w przyległych gminach wynika, że są one 

w większości znacznie wyższe niż stawki obowiązujące na ternie gminy Szydłowiec. 

Podwyżka stawek umotywowana jest realizacją założeń Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

która na 2017r. przewiduje podniesienie stawek wszystkich podatków o 3%. 
 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. . 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 7e.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska w imieniu 

Burmistrza Szydłowca przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych wprowadzająca następujące zmiany: do 

zapisów w § 1 dodaje się słowo ,,Miasta”. Pozostawia się stawki podatku od środków 

transportowych na poziomie 2016 r. Uzasadniając pozostawienie stawek podatku na poziome 

2016 roku jest umotywowane trudną sytuacją przedsiębiorców na terenie gminy Szydłowiec 

oraz dużym bezrobocie. Ponadto powodem wprowadzenia autopoprawki jest dokonanie analizy 

stawek podatkowych pod kątem wysokości podatku od środków transportowych 

obowiązujących w ościennych gminach. W związku z powyższym proponuje się pozostawienie 

stawek podatku od środków transportowych na poziomie 2016 roku.   

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych wraz z autopoprawką.  
 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 

 

Ad 7f. 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska w imieniu 

Burmistrza Szydłowca przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2017 r. wprowadzającą następujące 

zmiany: w § 1 kwotę do której obniża się cenę skupu żyta zmienia się z kwoty 45 zł na kwotę 
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44 zł. Uzasadniając zmianę poinformowała, że decyzja o wprowadzeniu przedmiotowej 

autopoprawki została podjęta w wyniku konsultacji z Radą Miejską. Wprowadzenie 

autopoprawki ma na celu pomniejszenie obciążeń podatników podatku rolnego, gdyż obniżana 

cena dotyczy wymiaru tego podatku. Ubiegłoroczne klęski żywiołowe niekorzystnie odbiły się 

na sytuacji materialnej szeregu gospodarstw rolnych w związku z tym zasadne jest obniżenie 

tej ceny do 44 zł.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego za 2017 r. z autopoprawką. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie wraz z autopoprawką. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 
 

Ad 7g. 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 109/XVIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

14 marca 2016 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób 

fizycznych, określenia inkasentów, terminu płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za 

inkaso wraz z uzasadnieniem. Rada Miejska w podjętej uchwale w sprawie poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych, określenia inkasentów, terminu płatności 

dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, oprócz wprowadzenia poboru podatków i opłat 

w drodze inkasa, wskazuje osobę inkasenta, przedstawiając indywidualizujące cechy np. 

(obszar działania), w sposób tak precyzyjny, aby nie budziły wątpliwości, na kogo obowiązek 

pobierania należności w drodze inkasa został nałożony. Wskazanie osoby inkasenta musi mieć 

charakter personalny, co oznacza, że Rada Miejska w uchwale lub załączniku do uchwały 

podaje imię i nazwisko inkasenta pobierającego podatki. W związku z rezygnacją z funkcji 

sołtysa na terenie sołectwa Łazy p. Jana Karpety, oraz wyborem na sołtysa p. Anety Karpety 

zaszła konieczność wskazania w uchwale określającej inkasentów, sołtysa-inkasenta, 

przejmującego obowiązki na terenie sołectwa Łazy. W pisemnym oświadczeniu, Pani Aneta 

Karpeta wyraziła zgodę na pełnienie funkcji inkasenta na terenie sołectwa Łazy. W związku 

z powyższym w załączniku do uchwały wprowadza się przedmiotową zmianę. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 
Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Krzysztof Gula poprosił o przedstawienie oficjalnie nowej Pani Sołtys, ponieważ 

radny jej nie zna. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 13 głosów /jednogłośnie/ 

 

Przewod. obrad przywitał przybyłego na sesję Starostę Szydłowieckiego.  
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Radny Krzysztof Gula złożył wniosek o 5 minutową przerwę.  
 

Przewod. obrad poinformował, że wraz z Burmistrzem otrzymał zaproszenie na pasowanie 

klas pierwszych w Publicznej Szkole Podstawowej im. Jana III Sobieskiego i bardzo by chciał 

w nim uczestniczyć.  

 

Radny Krzysztof Gula wycofał złożony wniosek.   
 

Ad 7h.  

Pełnomocnik ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Jadwiga 

Kopycka przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 

Szydłowiec z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2017 r. wraz z uzasadnieniem. Konieczność podjęcia 

uchwały wynika z zapisu ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie art. 5a ust.1, który brzmi: Organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego uchwala, po konsultacjach z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3, przeprowadzonych w sposób określony w art. 5 ust. 5 roczny 

program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3. Roczny program współpracy jest uchwalany do dnia 30 listopada roku 

poprzedzającego okres obowiązywania programu. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 
 

Ad 7i.  

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie utworzenia 

i przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Szydłowieckiego wraz z uzasadnieniem. 

Starosta Powiatu Szydłowieckiego, Burmistrz Szydłowca oraz Wójtowie Gmin Chlewiska, 

Jastrząb, Mirów i Orońsko podjęli wspólną inicjatywę utworzenia Stowarzyszenia Gmin 

i Powiatu Szydłowieckiego. Stowarzyszenie reprezentować będzie zrzeszone w nim jednostki 

samorządu terytorialnego w działaniach mających na celu wspieranie idei samorządu 

terytorialnego, integrację wspólnot lokalnych, dążenie do gospodarczego, kulturowego 

i turystycznego rozwoju, inicjowanie i wspieranie działań, zmierzających do rozwoju 

przedsiębiorczości i aktywizacji zawodowej mieszkańców. Biorąc pod uwagę, że tworzenie 

o przystępowanie Gminy do stowarzyszeń należy do wyłączanej właściwości rady gminy 

podjęcie uchwały jest uzasadnione.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 
Komisja Budżetu pracowała nad projektem uchwały i wypracowała wniosek o treści:  

Komisja wnioskuje o zmianę zapisu w § 1 ust. 2 na: 

,,Gminę Szydłowiec w Stowarzyszeniu reprezentować będą: 

1) Artur Ludew – Burmistrz Szydłowca; 

2) Milena Gruszczyńska – Naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii 

Rozwoju Urzędu Miejskiego w Szydłowcu; 

3) Marek Artur Koniarczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej w Szydłowcu.” 
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Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem.  

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżet: 

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 
 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z wnioskiem:  

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 
 

Ad 7j. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

realizacji projektu pod nazwą „Powszechna nauka pływania dzieci i młodzieży w Powiecie 

Szydłowieckim” wraz z uzasadnieniem. W dniu 26 września b. r. odbyło się w Starostwie 

Powiatowym w Szydłowcu spotkanie z udziałem Burmistrza Szydłowca oraz Wójtów Gmin: 

Chlewiska, Jastrząb, Mirów i Orońsko. Uczestnicy spotkania wyrazili wspólną wolę realizacji 

w 2017 r. projektu pod nazwą „Powszechna nauka pływania w powiecie szydłowieckim”. 

Projekt realizowany będzie przez Powiat szydłowiecki w partnerstwie z gminami, w ramach 

Programu współpracy Powiatu szydłowieckiego z organizacjami pozarządowymi w 2017 roku. 

Projekt realizowany będzie przez 8 miesięcy i przewiduje finansowanie udziału w nauce 

pływania lub doskonalenia pływania sześciu grup po 46 uczniów z każdej gminy i powiatu. 

Koszty uczestnictwa w przedsięwzięciu to kwota ok. 20.000 zł. Przystąpienie gminy 

Szydłowiec do realizacji w/w projektu wymaga zgody Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 
Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się – 0 głosów. 
 

Ad 8.  

Przewod. M. Koniarczyk przedstawił treść pisma z dnia 11 października 2016 r. skierowane 

do Rady Miejskiej w Szydłowcu od Wojewody Mazowieckiego: Na podstawie 24 h ust. 12 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2016 r., poz. 446 ze zmianami) 

przedstawia wyniki analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2015 rok. Burmistrz Artur 

Ludew złożył oświadczenie w komplecie wyniki analizy oświadczenia – bez uwag. 

Przewodniczący RM Marek Artur Koniarczyk złożył oświadczenie w komplecie wyniki analizy 

oświadczenia – bez uwag.  

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś w imieniu Burmistrza przedstawiła informacje dotyczące 

analizy oświadczeń majątkowych za 2015 rok złożonych Burmistrzowi Szydłowca. 

Na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 

z 2016 r., poz. 446 ze zmianami) Burmistrz Szydłowca składa informacje o osobach, które nie 

złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem 
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i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, działaniach podjętych 

w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych. Zgodnie z art. 24 h ust. 1 pkt 3 cytowanej wyżej ustawy do złożenia 

Burmistrzowi Szydłowca oświadczeń majątkowych za 2015 r. zobowiązani byli: zastępca 

burmistrza, sekretarz Gminy, skarbnik Gminy, dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy, 

prezesi spółek oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Burmistrza, łącznie 34 

osoby. W ustawowym terminie złożonych zostało 33 oświadczenia. Bez zachowania 

ustawowego terminu złożone zostało jedno oświadczenie majątkowe przez p. Renatę 

Osobińską. Po przeprowadzonej analizie stwierdzono w oświadczeniu majątkowym za 2015 

rok p. Renaty Osobińskiej nieprawidłowości polegające na wpisaniu niewłaściwego miejsca 

pracy i stanowiska oraz braku informacji o wysokości osiągniętego dochodu. W złożonej 

korekcie p. Renata Osobińska uzupełniła informacje o wysokości osiągniętego dochodu jednak 

podany dochód jest różny od dochodów wskazanych w zeznaniu podatkowym PIT -37 za 

2015 r. P. Renata Osobińska mimo wezwania nie dokonała korekty złożonego oświadczenia 

majątkowego w zakresie zawierającym błędy. Oświadczenie to zostało przekazana do Urzędu 

Skarbowego w Szydłowcu. Ponadto po dokonaniu analizy przez właściwe Urzędy Skarbowe 

w czterech oświadczeniach majątkowych wskazane zostały następujące nieprawidłowości: 

w oświadczeniu majątkowym p. Edwarda Borka w pkt 2 ppkt 4 wykazano mniejszą 

powierzchnię nieruchomości niż w poprzednim oświadczeniu. Z wyjaśnień złożonych przez 

E. Borka wynika, że w oświadczeniu wskazano nieruchomość o powierzchni 7134 m2, a nie jak 

wskazuje Urząd Skarbowy 1134 m2, natomiast zmniejszenie wielkości powierzchni 

nieruchomości oraz jej wartość jest wynikiem decyzji Wojewody Mazowieckiego o nabyciu 

przez Skarb Państwa na mocy prawa dwóch działek, które zostały zajęte pod drogę publiczną. 

W oświadczeniu majątkowym p. Bogdana Grzmila dochody wykazane w oświadczeniu różnią 

się od dochodów wykazanych w zeznaniu rocznym. Z wyjaśnień złożonych przez p. Bogdana 

Grzmila wynika, że w oświadczeniu podany został dochód według stanu na rozwiązania 

stosunku pracy tj. 5.10.2015 r. W oświadczeniu majątkowym p. Barbary Baińskiej w pkt 8 nie 

zostało podane źródło dochodów, w związku z tym p. Barbara Baińska złożyła stosowane 

wyjaśnienia oraz korektę oświadczenia majątkowego. W oświadczeniu majątkowym p. Teresa 

Malmon w pkt 2 ppkt 4 nie podano wartości nieruchomości, w związku z tym p. Teresy Malmon 

złożyła stosowne wyjaśnienie oraz korektę oświadczenia majątkowego. Złożone przez ww. 

osoby wyjaśnienia oraz korekty oświadczeń majątkowych opublikowane zostały w Biuletynie 

Informacji Publicznej. W pozostałych oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości.  

 

Ad 9.  

Radny P. Bloch poprosił o przedstawienie w skróconej wersji informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016, gdyż materiału tego jest bardzo dużo, a radni 

mogli się z nim zapoznać na komisjach.  

 

Przewod. obrad stwierdził, że rozmawiał już z p. o. Dyrektor i wskazał kilka najistotniejszych 

punktów, które ewentualnie warto by było usłyszeć. Poprosił p. o. Dyrektor o przedstawianie 

informacji.  

 

P. o. dyrektor ZEiFO Dorota Nowak przedstawiła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2015/2016. /w zał. do prot./ 

 

Radna Dorota Jakubczyk stwierdziła, że analizując tak obszerny materiał jakim jest 

informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2015/2016 nie sposób przejść 

koło niej tak obojętnie i nie zająć jakiegoś stanowiska. Zapoznała się z informacją bardzo 

szczegółowo i jest to bardzo dobry materiał. Podziękowała p.o. Dyrektor, Głównej Księgowej 
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ZEiFO, które są bardzo zaangażowane w sprawy oświaty. Podziękował również Dyrektor Ewie 

Walczak. Oświata gminna to bardzo złożony temat, chociażby od strony finansów gdzie można 

się zorientować, 40 % całego budżetu Gminy to są wydatki oświatowe, przez subwencje ok. 12 

mln zł. Podziękowała Burmistrzowi Szydłowca, który czuje te problemy i zawsze stara się 

pomagać. Przy procedowaniu budżetu gminy, Burmistrz zawsze znajdzie środki, aby szkoły 

były na bieżące remontowane, aby szkoły doposażać i aby w żadnej placówce nie zabrakło 

środków. Podziękowała Skarbnik Gminy, dyrektorom szkół, którzy na co dzień ponoszą ten 

trud prowadzenia oświaty w Gminie. Z racji tego, że nie dawno był Dzień Edukacji Narodowej 

złożyła w imieniu Rady Miejskiej serdeczne życzenia, dużo zdrowia i wszelkiej pomyślności 

zarówno w życiu zawodowym i osobistym.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy będą jakieś uwagi lub zapytania dotyczące tej 

informacji. 

Wobec braku uwag i wniosków zaproponował przyjęcie informacji poprzez aklamację.  

 

 

Ad 10 i 11.  

Radny Krzysztof Gula złożył interpelacje w sprawie: 

 zapytał Burmistrza czy prawdą jest, że w 2015 roku pojawił się w Gminie inwestor, 

który chciał wybudować obiekt rehabilitacyjno – leczniczy z basenem. Zapytał czy były 

prowadzone takie rozmowy i jakie były efekty tych rozmów. 

 Zapytał czy prawdą jest, że Burmistrz  był w Grójcu u inwestora przetwórni soków 

owocowych, jakie były ustalenia lub wnioski po tym spotkaniu, w jakim przedmiocie 

odbyło się to spotkanie, 

 budynku socjalnego na ul. Piaskowej, kiedyś zgłaszał Burmistrzowi problem, że wciąż 

interweniują tam mieszkańcy, ponieważ mają wciąż kłopot z rynnami i zadaszeniem. 

Przecieka na budynku dach, wciąż mieszkańcy odnawiają ten budynek i starają się jak 

mogą. Radny mówił kiedyś Burmistrzowi, że był wykonany kosztorys na kwotę 

100.000 zł na remont tego dachu. Radny chciałby wiedzieć co będzie dalej z tym 

budynkiem,  

 przechodząc do estetyki miasta poinformował, że przystanek w miejscowości Zielonka 

jest bardzo zaśmiecony, porastają go także drzewa i chwasty, nie jest to dobry 

wizerunek dla Gminy, a jest to pierwszy przystanek Gminy Szydłowic od strony 

północno – zachodniej,  

 przy skwerze koło kościoła św. Zygmunta stoją puste donice, zaproponował jakieś 

nasadzenia w tych miejscach,  dla upiększenia wizerunku Rynku Wielkiego, 

 bardzo dużo mieszkańców chodzi ul. Radomską w stronę Rynku Wielkiego przy 

drzewach wyrastają chwasty i okolice ich są bardzo zaśmiecone, była w tych miejscach 

usypana kora ale nie wiadomo co się z nią stało. Bardzo straszą te miejsca, a jest to 

przecież szczególnie miejsce w Szydłowcu. Poprosił o zadbanie o wizerunek 

Szydłowca, 

 parkujących samochodów na płycie Rynku Wielkiego, bardzo szkoda tego co zostało 

już zrobione, aby plamy oleju silnikowego były, aż po same schody do wejścia do 

Urzędu Miejskiego. Jest to bardzo duży problem. Nie ma już Straży Miejskiej, chociaż 

radny z chęcią by ją reaktywował, ponieważ miałby kto zwrócić uwagę. Często stoją 

samochody na przejściu dla pieszych i nikt na to nie reaguje. Radny nie wie kto miałby 

tam reagować, ponieważ urzędnik czy radny nie zwróci uwagi. Powinno się o Rynek 

Wielki zadbać, ponieważ każdy parkuje tam gdzie i jak chce.    

 wizerunkiem miasta są również znaki poziome i pionowe, znaki poziome w tym roku 

chyba w ogóle nie były odnawiane, występują w mieście miejsca bardzo drażliwe dla 
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komunikacji jak i dla pieszych, obecnie jest za późno na odnowienie i odmalowanie 

w tym roku. Natomiast znaki pionowe, słupki są zardzewiałe. Nie przystoi to dla 

pięknego miasta jakim jest Szydłowiec, 

 zapytał o przedstawienie wydatków na 70 – lecie MKS ,,Szydłowianka” z budżetu 

gminy, 

 zapytał czy Burmistrz zapoznał się ze sprawozdaniem merytoryczno – finansowym 

Gminnego Koordynatora Sportu i jakie wyciągnął z niego wnioski, radny może 

przekazać to sprawozdanie. Zdaniem radnego nic w nim się nie znajduje.  

 Zapytał o Radę Sportu, czy jeszcze funkcjonuje w jakiś sposób ta Rada. Stary skład, 

niektóre osoby nie pełnią już stanowisk – funkcji, niektórzy pełnią od 1 stycznia, a żadne 

zmiany nie wystąpiły, szkoda radnemu, że Rada nie działa jak powinna, 

 cieszy go fakt, że na sesji jest obecny Starosta Szydłowiecki, ponieważ zwracał się już 

poprzednio do Burmistrza o pomoc w postawieniu dwóch wiat przystankowych przy 

Zespole Szkół im. KOP w Szydłowcu. Pogoda jest taka jaka jest, występuje długi okres 

jesienno – zimowy. Radny nie wie jaki jest dokładny koszt wiat przystankowych, ale 

może udałoby się postawie dwie wiaty dla młodzieży, aby uczniowie nie czekali na 

deszczu lub śniegu. Prosił kiedyś o to Burmistrza oraz Przewodniczącą Kom. Budżetu 

RM, może udałoby się to wykonać wspólnie z Powiatem, aby ta młodzież czuła się tam 

bezpiecznie.  

 

Burmistrz Artur Ludew w odpowiedzi na interpelacje w temacie: 

 inwestora - z pewnością chodzi radnemu o materiał, który pojawił się w Internecie. 

Odpowiedział, że nie było przeprowadzanych takich rozmów i nikt nie zgłosił się do 

niego w takiej sprawie. Prawdą jest, że w kwietniu 2015 r. został zgłoszony wniosek 

o ustalenie warunków zabudowy, zajmował się tym wnioskiem Zastępca Burmistrza 

oraz Wydział Zagospodarowania Przestrzennego i Inwestycji, natomiast wniosek ten 

nie był spowodowany tym, że ten inwestor się pojawił, to był wniosek bardziej 

orientacyjny z tego co Burmistrz ustalił. Miał na celu ewentualne przygotowanie się do 

inwestycji, gdyby inwestor skorzystał z takiej opcji, że chciałby tą inwestycję 

realizować w Szydłowcu. Natomiast zapewnił, że nikt u niego nie był i z nikim nie 

rozmawiał w tej sprawie. Wniosek został złożony nie przez inwestora zewnętrznego, 

a przez mieszkańca Szydłowca, który miał grunt i chciał się tylko zorientować. 

Zapewnił również Wysoką Radę i wszystkich mieszkańców, że dopóki on 

będzie Burmistrzem, żaden inwestor, który się do niego zgłosi nie zostanie odprawiony 

z kwitkiem. Jeżeli chodzi o inwestora, który chciałby wybudować na terenie Gminy 

przetwórnie, rzeczywiście są przeprowadzane rozmowy, zarówno Burmistrz był na 

miejscu kilkukrotnie u inwestora jak i inwestor w Szydłowcu. Prowadzone są rozmowy, 

sprawa jest bardziej skomplikowana, zawiązana jest przede wszystkim 

z ograniczeniami wynikającymi z PROWu i stanowisko, które musi zająć w tej sprawie 

Komisja Europejska. Byli obecnie wraz z przedstawicielem Rady Miejskiej na 

spotkaniu w tej sprawie w Ministerstwie Rolnictwa. Nie były to odwiedzany jak to było 

napisane w Internecie, a była to wizyta Burmistrza Szydłowca u konkretnej osoby 

w konkretniej sprawie. Ma nadzieję, że wyjaśnił ten temat jeżeli chodzi o szczegóły to 

poda je później ponieważ myśli, że Rada Miejska będzie chciała zapoznać się szerzej 

z tym tematem, 

 przystanek na Zielonce - poinformował, że są służby za to odpowiedzialne i należy 

zgłaszać takie problemy na bieżąco, ponieważ jest taka możliwość. Pan kierownik jest 

obecny na sali i z pewnością to zanotował i zostanie to sprzątnięte, jeżeli występuje tam 

jakiś nieporządek.  
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 mieszkań socjalnych - poinformował, że zarówno w planie rewitalizacyjnym jak 

i w planach dotyczących termomodernizacji, jeżeli pojawią się jakieś możliwości 

Gmina będzie szukała dofinansowania na remont tych budynków, 

 Puste donice - poinformował, że Gmina ma fachowca tj. kierownika Edwarda Pawlika. 

Ma nadzieję, że radny zauważył, że wizerunek miasta zmienił się. Donice tam gdzie 

wystąpiła tylko możliwość i inne miejsca skwery, rondo zostały zagospodarowane, 

ukwiecone. Wizerunek miasta się zmienia. Odniósł się ogólnie do nieporządku, uważa 

że w takim stanie jak miasto jest w tej chwili nigdy wcześniej nie było. Może zdanie 

Burmistrza jest subiektywne, ale tak właśnie uważa.  

 Plamy oleju na Rynku Wielkim - poinformował, że była rozpatrywana ta sprawa, 

profesjonalna maszyna do czyszczenia oleju kosztuje ok. 460.000 zł. Myjki ciśnieniowe 

są metodą jedynie profilaktyczną i nie zdają w tym przypadku egzaminu. Pracownicy 

już próbowali w ten sposób te plamy usuwać, należy jednak pochylić się w tym temacie 

nad rozwiązaniem. Nie ukrywa, że występuje w tym temacie problem, ale nie stać w tej 

chwili Gminę na zakup tak drogiego urządzenia.  

 Znaki poziome, pionowe. Urząd pracuje nad zmianą organizacji ruchu, zbierane są od 

dłuższego czasu uwagi i jest już praktycznie przygotowana dokumentacja przez Referat 

Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg. Jeżeli ktoś widzi jakieś nieprawidłowości to 

należy je zgłaszać. Jeżeli chodzi o znaki poziome to po wczorajszej komisji, 

przeprowadził rozmowę z kierownikiem i robione jest w tej chwili rozeznanie cenowe. 

Jeżeli uda się w tym wytypować kilka newralgicznych miejsc, gdzie pogoda jeszcze 

pozwoli na namalowanie pasów poziomych zostanie to wykonane. Jeżeli będzie to 

wykraczało poza możliwości finansowe Gminy, to wystąpił pomysł nad wykonaniem  

szablonów, aby wykonać to we własnym zakresie, natomiast wszelkie materiały do tego 

użyte muszą być atestowane, 

 Rada Sportu, rzeczywiście nie funkcjonuje ona tak jak by sobie tego życzył, wina leży 

po obu stronach, ponieważ liczył bardziej na inicjatywę Rady Sportu, natomiast z tego 

co się dowiedział Rada Sportu bardziej liczyła na większą inicjatywę Burmistrza. 

Prowadzone są rozmowy ze wszystkimi członkami Rady Sportu, którzy zostali 

wytypowani. Wszyscy członkowie, którzy zadeklarują chęć dalszego uczestnictwa, 

będą dalej w niej uczestniczyć. Burmistrz musi przeanalizować liczbę osób, z tego co 

pamięta tam jest skład do 10 osób, ewentualnie zostaną wprowadzone tam nowe osoby 

i myśli, że ta sprawa zostanie uporządkowana.  

 

Radna Dorota Jakubczyk zwracając się do Burmistrza chciałaby poruszyć bardzo 

drażliwą sprawę dotyczą klauzul wykonalności do aktów własności ziemi. Zwracają się do 

radnej mieszkańcy. Próbowała już jako doświadczony urzędnik nadążyć za wszystkimi 

zmianami, ale jest to dość trudne, dlatego nie dziwi się, że mieszkańcy są zbulwersowani, 

ponieważ zmieniły się przepisy prawa. Do tej pory było to zadanie Powiatu, a teraz miała 

to przejąć Gmina. Sprawy są nie załatwione, wiadomo że są to sprawy notarialne związane 

terminami, zatem prosiłaby o przyspieszenie tych działań i podjęcie ewentualnych szybkich 

kroków w tej sprawie.  

 

Burmistrz Artur Ludew poinformował, że ustalił ze Starostą Szydłowieckim, że 

Naczelnik Wydziału Geodezji Starostwa Powiatowego spotka się w tej sprawie z Sekretarz 

Gminy i uważa, że znajdą jakieś rozwiązanie w tej sprawie.  

 

Ad 12. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 
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 pismo z dnia 26 września 2016 r. od Stowarzyszenia Społecznych Ognisk 

Artystycznych w Szydłowcu w sprawie wsparcia finansowego na wyjazd Kameralnego 

Zespołu Instrumentalnego Pol – Orffa na wycieczkę do Wrocławia, która organizowana 

była w 60 rocznicę istnienia Społecznego Ogniska Artystycznego w Szydłowcu.  

Podziękował za wsparcie finansowe radnym: Annie Majstrak, Markowi Plewie, 

Dorocie Jakubczyk, Tadeuszowi Rut, Markowie Arturowi Koniarczyk, Pawłowi 

Surdemu. 

 

Radny Paweł Bloch podziękował za wsparcie finansowe dla Stowarzyszenia Społecznych 

Ognisk Artystycznych w Szydłowcu radnym Wspólnoty Ziemi Szydłowieckiej: Krzysztofowi 

Guli, Pawłowi Bloch, Leszkowi Jakubowskiemu, Maciejowi Kaptruskiemu oraz Agnieszce 

Ślizak.  

 pismo z dnia 3 października 2016 r. od Burmistrza Szydłowca z informacją, że w dniu 

10 października 2016 r. o godz. 1400 planowane jest bezpośrednie spotkanie 

z przedsiębiorcami z terenu Gminy Szydłowiec w celu promocji programu 

lojalnościowego ,,Mieszkasz w Szydłowcu, Kupujesz w Szydłowcu”.  

 pismo z dnia 20 września 2016 r. od Komendanta Powiatowej Policji w Szydłowcu 

w sprawie wsparcia finansowego wraz z odpowiedzią Przewodniczącego Rady 

Miejskiej, 

 odpowiedź z dnia 4 października 2016 r. dla p. Władysławy K█████ w sprawie 

przekazania jej wniosku do wniosków na przyszły rok budżetowy,  

 pismo z dnia 3 października 2016 r. od Wojewody Mazowieckiego w sprawie wszczęcia 

postępowania w sprawie nieważności rozstrzygniecie nadzorcze z dnia 5 października 

2016 r. Wojewody Mazowieckiego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

Nr 150/XXIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 30 sierpnia 2016 r. w sprawie 

wydania opinii przez Radę Miejską w Szydłowcu o zastosowaniu ulgi w spłacie 

należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia należności z tytułu wieczystego 

użytkowania  gruntów  w kwocie 19 409,70 zł, 

 pismo z dnia 3 października 2016 r. od Dyrektor Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty 

Ewy Walczak w sprawie zaproszenia przedstawicieli Rady Miejskiej do tworzonego 

przez Burmistrza Szydłowca zespołu ds. związanych z nową koncepcją ustroju 

szkolnego oraz nową siecią szkół podstawowych i gimnazjów, wraz z odpowiedzią 

z dnia 7 października 2016 r. Przewodniczącego RM, 

 pismo z dnia 11 października 2016 r. od Wojewody Mazowieckiego w sprawie 

bezpośredniego wsparcia ze strony orangu nadzoru,  

 pismo z dnia 24 października 2016 r. od Jana J████ w sprawie wyborów do Rady 

Sołeckiej w miejscowości Szydłówek II,  

 projekt budowlany zagospodarowania placu M. Konopnickiej w Szydłowcu 

opracowany w oparciu o wybraną koncepcję na posiedzeniu w dniu 11 października 

2016 r. Dokument jest dostępny do wglądu w biurze Rady Miejskiej. 

 

Ad 13. 

Radny Paweł Bloch zapytał o dwie sprawy o których informacje pojawiały się w Internecie. 

Pierwszą z nich jest informacja dotycząca kradzieży mienia miejskiego z Parku 

Radziłowskiego. Zapytał czy zostały one zdemontowane i odnawiane przez pracowników 

Urzędu Miejskiego, czy jednak dokonano kradzieży i czy wykryto sprawców.  

Drugie pytanie kieruje z radnym Leszkiem Jakubowskim, gdzie zgłaszali akces do udziału 

w zespole ds. związanych z nową koncepcją ustroju szkolnego oraz nową siecią szkół 

podstawowych i gimnazjów. Nie byli świadomi, że skład tego zespołu został okrojony do trojga 

osób z Rady Miejskiej. Radni nie mieli informacji jak dokonywano wyboru. Dzięki temu, że 
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w dniu dzisiejszym odczytał Przewodniczący RM pismo w tej sprawie ma w tej sprawie jakąś 

wiedzę. 

Zapytał ile Gmina dokłada środków finansowych z powodu zwiększenia stanu osobowego 

w przedszkolach niepublicznych. Poprosił, aby odpowiednie służby przeprowadziły w tej 

sprawie kontrole dokumentacji we wszystkich placówkach niepublicznych w związku ze 

stanem uczniów na rok 2016-2017. Z tego co wiadomo radnemu Przedszkole ,,Królestwo 

Przedszkolaka” jeżeli oczywiści nie zmienił się stan posiadania nieruchomości (budynków), 

w którym powyższe przedszkole funkcjonuje, miało pozwolenie na 22 podopiecznych. Radni 

dowiedzieli się w dniu dzisiejszym, że podopiecznych w tym przedszkolu jest ponad 30. 

Zapytał ile minęło czasu od ostatniej kontroli. W jaki sposób funkcjonuje przedszkole jeżeli 

mieli pozwolenie na mniejszą ilość uczniów. 

 

Sołtys wsi Ciechostowice Dariusz Mamla stwierdził, że bardzo miło było posłuchać 

i popatrzeć jak Rada Miejska współpracuje jak jeden organizm. Miło było uczestniczyć 

w obradach sesji. Jest wiadome, że jeżeli ktoś współpracuje razem jest wtedy dobrze, a jakieś 

kłótnie, spory i niedomówienia są zarówno dla sołtysów jak i zebranych niesmaczne. Razem 

można więcej i lepiej. Życzył na kolejnych sesjach tak owocnych sesji jak w dniu dzisiejszym. 

 

Przewod. M. Koniarczyk bardzo podziękował za tak cenne spostrzeżenia. 

 

Ad 14. 

Na tym porządek XXV sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 12
30

 do godz. 1550 

Rada podjęła uchwały od Nr 159 do Nr 168/XXV/16. 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad: 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobowych 

(Dz. U. z 2016 r., poz. 922). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji publicznej w zakresie 

danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 


